
НА СТР. 17

УВАЖАЕМИ ЧИТАТЕЛИ, СЛЕДВАЩИЯТ БРОЙ НА „ЧЕРНОМОРСКИ ФАР“ ЩЕ ИЗЛЕЗЕ НА 18 ОКТОМВРИ

ЦОНЧО ГАНЕВ: 
Не можем да 
си позволим да 
се изолираме 
икономически

НА СТР. 6

„БСП – ОБЕДИНЕНА 
ЛЕВИЦА“: 
Предлагаме 100 
решения, които 
да придвижат 
държавата напред
НА СТР. 6

Жени ГЕРБ 
Бургас основаха 
Почетен знак 
„Поп Георги 
Джелебов“
НА СТР. 6

Демо 
турът до 
Истанбул 
с катамаран 
пропадна

НА СТР. 2 – 3

12 отбора 
влизат 
в спор за 
Купата на 
„БМФ Порт 
Бургас“

НА СТР. 18
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НА СТР. 15

Кметът на 
Бургас 
Христо Богоев 
никога не 
прекрачва 
прага на цар 
Фердинанд

Международни експерти 
преобразяват „Дупката“

ПАРЛАМЕНТАРНИ ИЗБОРИ 2024

Само на 
12 години, 
Дарина пя 

с Ал Бано

Обществени обсъждания. Гражданите ще имат последната дума, 
администрацията обещава до две години нова визия на мястото
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ГЕОРГИ РУСИНОВ

Инцидент с автобус от 
градския транспорт в 
Бургас на 8 октомври пре-
дизвика значителен об-
ществен интерес, след 
като шофьорът на пре-
возното средство даде 
положителна проба за 
амфетамини. Случаят се 
развива около 17:30 ч. на 
улица „Мария Луиза“, ко-
гато 39-годишният водач 
на автобус ИЕБУС ИРИЗАР 
губи контрол, което води 
до падането на 88-годишен 
пътник. В резултат на 
инцидента възрастният 
мъж получава фрактура 
на тазобедрената става 
и е настанен в болница, без 
опасност за живота.

Първоначалната про-
верка на шофьора, прове-
дена на място, показва 
положителен резултат 
за амфетамини, което 
доведе до неговото задър-
жане за 24 часа, а автобусът 
беше иззет от полицията. 
Тази информация предиз-

вика реакции и спекулации 
за състоянието на водача 
по време на инцидента.

Управителят на общин-
ския превозвач „Бургасбус“ 
инж. Петко Драгнев обаче 
заяви в своя позиция, че до 
излизането на резулта-
тите от кръвния тест 
във Военномедицинска 
академия (ВМА) не може да 
се твърди категорично, 
че шофьорът е бил под 
въздействието на нарко-
тици. Той подчерта, че 
през последните месеци 
са зачестили случаите на 
фалшиво положителни 
проби за наркотици, вклю-
чително сред служители 
на МВР. Драгнев обясни, че 
в много от случаите ста-
ва въпрос за прием на ле-
карства или енергийни 
напитки, които могат да 
повлияят на резултатите 
от тестовете.

След проведения спешен 
химичен анализ на кръв и 
урина, резултатите не 
потвърдиха наличието на 
амфетамини в организма 

на водача. Вследствие на 
това полицейските дейст-
вия срещу него бяха пре-
кратени, а автобусът бе 
върнат на фирмата „Бур-
гасбус“.
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Малшанс. Лошото време е причината. Връщат парите на записалите се

Демо турът до Истанбул 

ДОНА МИТЕВА

Пропада широко рекла-
мираният първи демо тур 
по море по линията Бургас 
– Истанбул – Бургас, който 
бе планиран за 12 – 13 ок-
томври. Това потвърдиха 
от Real Advance BG – ту-
ристическата фирма, 
нагърбила се с продаване-
то на билетите за ката-
марана и да осигури нощув-
ката в турския мегаполис. 

Още във вторник фир-
мата коментира пред 
представител на „Черно-
морски фар“, че има инфор-
мация за отказ на пъту-
ването на катамарана от 
турска страна, но допъл-
ни, че ще даде официална-

та информация в сряда, 
след 15 часа.

А на страницата на 
фирмата още на 7 октом-
ври се появи информация, 
че местата за нощувка в 
четирите хотела, които 
са ангажирали, са вече 
изчерпани, което говори 
за голям интерес към пъ-
туването и престоя  в 
Истанбул.

От хора, пожелали да 
пътуват с първия демо 
тур разбрахме, че на тях 
в бургаския офис на „Риъл 
Адванс“ още от вторник 
са им казвали, че няма да 
има пътуване и не са им 
вземали парите.

След публикацията на 
„Черноморски фар“ в стра-
ницата на фирмата в со-

циалната мрежа много 
по-рано от обявеното за 
официалната информация 
време се появи съобщение: 
„След подробен анализ на 
метеорологичната обста-
новка оперативният екип 
на IDO заключи, че север-
ните ветрове са доста 
силни и че дължината и 
интензитетът на вълни-
те в Черно море ще повли-
яят сериозно на комфорта 
и безопасността на път-
ниците по време на петча-
совото морско пътуване. 

При тези условия на 
морето не е възможно да 
се осъществи планирано-
то ни пътуване между 11 
и 14 октомври“.

А в сряда следобед бе 
добавено: 

Турската фирма оператор и собственик преди 
време направи демонстрационен тур до Инеада
ФОТО: АРХИВ

МОНИКА ИЛИЕВА

Три сигнала за изоста-
вени автомобили по 
улиците на Поморие са 
получени в последните 
три години (2021 – 2024 
г.) в общинската адми-
нистрация. Това стана 
ясно след отговор от 29 
август т.г. на питане от 
страна на „Черноморски 
фар“ (ЧФ) във връзка с 
получен на електронна-
та поща на медията 
имейл с информация за 
изоставени автомобили 
в морския град. „Здравей-
те, молбата ми е да на-
правите материал по 
повод многобройните, 
бих казал стотици, изо-
ставени автомобили в 
гр. Поморие. Из целия 
град има гниещи авто-
мобили с последна граж-
данска преди над 10 годи-
н и .  Н а д я в а м  с е ,  ч е 
подобна статия би по-
могнала от Общината 
да се задействат и да 
изчистят иначе красивия 
ни град. Изпращам ня-
колко снимки от Новия 
град, но проблемът е 
почти навсякъде“, е 
алармирано на редакцион-
ната ни поща.

ЧФ получи отговор, 
подписан лично от кме-
та на Поморие Иван 
Алексиев, което говори 
в подкрепа на факта, че 
сигналът на гражданина 
е приет сериозно. Реше-
ние има – разписано е в 
Общинска наредба 9, в 
раздел „Организация на 
дейностите по трети-
ране на излезли от упо-
треба моторни превозни 
средства“. „Във връзка 
с получено писмо по елек-

тронната поща на об-
щинска администрация 
гр. Поморие, относно 
изоставени автомобили 
на територията на об-
щината, Ви уведомявам 
следното: По данни, в 
общинска администрация 
гр. Поморие за периода 
2021 – 2024 г. са постъпи-
ли три сигнала за изо-
ставени автомобили. 
След извършена провер-
ка е установено, че два 
от автомобилите са в 
запор от ЧСИ, а трети-
ят се намира в частен 
имот“, отговарят от 
администрацията.

От въпрос на медията 
ни как действа Община-
та в случаи, когато ав-

томобилите са на об-
щински, а не на частни 
терени, става ясно, че се 
прави обявление на офи-
циалната ѝ страница 
към собствениците на 
такива автомобили – „да 
ги преместят добровол-
но в посочен срок. След 
изтичането му се пред-
приемат мерки по пре-
местване на установе-
н и т е  и з л е з л и  о т 
употреба автомобили 
по Наредба 9.

От отговора става 
ясно още и че в община 
Поморие няма случай на 
репатриран изоставен/
излязъл от употреба 
автомобил до площадка 
за разкомплектоване.

Община Поморие с акция срещу 
трошките по улиците

СЛЕД ПУБЛИКАЦИЯ НА ЧФ:

Автобусът 
първоначално 
бе иззет от 
полицията, 
тъй като 
тестът за 
наркотици бе 
положителен
ФОТО: ОБЩИНА 
БУРГАС

„
До излизането 
на резултатите 
от кръвния 
тест във 
Военномедицинска 
академия (ВМА) 
не може да се 
твърди 
категорично, че 
шофьорът е бил 
под 
въздействието 
на наркотици

инж. Петко Драгнев

Набедиха шофьор от „Бургасбус“ 
за употреба на наркотици

Три сигнала само са постъпили официално в местната адми-
нистрация
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с катамаран пропадна
„Парите за билетите  
и за туристическите 

пакети ще бъдат 
възстановени  

на потребителите  
в пълен размер

Каним заплатилите в 
брой да посетят офиса на 
ул. „Иван Шишман“ 39 в 
Бургас, за да си получат 
обратно сумите от поне-
делник (14.10.) до сряда 
(16.10.) включително. Ра-

ботното време на офиса 
е от 08.00 ч. до 17.00 ч.

На всички, които са 
платили чрез платежно 
нареждане, парите ще им 
бъдат върнати обратно 
по банковите сметки в 
срок до 18.10.2024 (петък).“

Видно работещите в 
„Риъл Адванс“ се справят 
с възникналите неудобства 
с връщането на парите за 
билети и отказване на 
ангажираните нощувки в 

Истанбул.
От Пристанище Бургас 

подчертаха, че те са об-
служваща страна, а не 
организатор, затова и не 
коментираха дали ще има 
демо тур.

Новата туристическа 
услуга се очакваше с голям 
интерес. 

Турската корабна ком-
пания IDO възнамерява да 
извършва редовен превоз 
по маршрута с 440-местен 

скоростен катамаран. 
Инициативата се за-

ражда още през 2019 г., 
когато изпълнението ѝ е 
възпрепятствано от 
ковид пандемията.

„От 11 октомври 2024 г. 
турската корабна компания 
IDO започва да осъщест-
вява фериботна връзка с 
модерни катамарани меж-
ду Истанбул и Бургас. Тя 
ще превозва основно ту-
ристи, които са в Турция 

и искат да дойдат на екс-
курзия по море до България 
за ден или два, обяви за 
TravelNews Мария Белколе-
ва, новият председател на 
Съвета на директорите 
на „Пристанище Бургас“ 
ЕАД веднага след назначе-
нието си като такава.

„Първите 200 гости ще 
бъдат основно американци, 
канадци, британци и гер-
манци. Те ще посещават 
Бургас, Несебър и Созопол, 

каза Белколева. „Идеята 
е от следващата година 
големите круизни компа-
нии, които акостират в 
Истанбул, да включат 
Бургас и региона в своите 
еднодневни екскурзии. За 
целта ще се ползват ка-
тамараните именно на 
IDO“, подчерта още в из-
явлението си тя. 

Засега реализацията на 
тази идея остава за по-
късен етап. 

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

56 бъдещи лекари от 16 
държави започнаха обуче-
нието си през новата 
академична година в Уни-
верситет „Проф. д-р Асен 
Златаров“. 

Новите студенти и 
жители на Бургас идват 
от Великобритания, Гер-
мания, Ирландия, Швеция, 
Дания, Италия, Норвегия, 
Пакистан, Сирия, Индия, 
Македония, Непал. 

Университетът по-
срещна и студенти меди-
ци с турско-българско, 
френско-българско, аме-
риканско-българско и ка-
надско-българско граж-
данство,  което е  от 
съществено значение и е в 
съответствие с национал-
ната политика за привли-
чане на нашите деца обра-
тно в родината ни.

За втора година млади 
хора от чужбина ще учат 
медицина в Бургас. Това е 
атестат за качественото 
обучение, което получават 
бъдещите медици. По-
твърждение за това е и 
фактът, че някои второ-
курсници са привлекли свои 
роднини, които да се обу-

чават във висшето учили-
ще в Бургас.

„Днес е първият Ви ден 
в нашата Алма Матер. 
Добре дошли! Обучението 
по медицина в нашия уни-
верситет успя да набере 
популярност, въпреки че 
това е млад факултет, но 
е част от Университет с 
61-годишна история, из-
градени традиции в обуче-
нието и престижен избор 
за кандидат-студентите 
ни. Развитието му е уско-
рено, а авторитетът му 
расте в България и по 

света. Не се съмнявайте, 
че тук ще получите ка-
чествено обучение“, каза 
проф. д-р Христо Бозов, 
д.м., ректор на Бургаския 
държавен университет. 
Той обеща на бъдещите 
медици, че целият препо-
давателски състав на 
Факултета по медицина 
ще им даде важните знания, 
които ще им помогнат в 
бъдещата лекарска прак-
тика.

„С всички Вас – първо-
курсници и второкурсници, 
започна да се създава мул-
тикултурен микроклимат 
в университета и в Бургас. 
А като споменах нашия 
град, искам да Ви споделя, 
че Бургас е едно прекрасно 
място за живеене с приятен 
климат, прекрасни морски 
пейзажи и приятелски 
настроени хора. Насладете 
му се!“, каза още проф. Бо-
зов.

„Поздравявам Ви с вашия 
избор да се обучавате в 
този университет. Зная, 
че тук ще получите нови 
компетенции от най-до-
брите преподаватели и в 
авангардно оборудвани 
кабинети и лаборатории“, 
бяха думите на проф. Мария 

Нейкова, областен упра-
вител на област Бургас.

Посланикът на Мароко 
г-жа Закия Ел Мидауи лич-
но поздрави студентите 
и ги поощри за избора им 
да учат в Бургас. В залата 
присъстваха Димитър 
Николов, зам.-кметът по 
образование, здравеопаз-
ване, социални дейности 
и младежки политики 
Михаил Ненов, кметът на 
Казанлък Галина Стояно-
ва, нейният заместник, 
представители на болни-
ците в Бургас и лекари.

Френско-българската 
гражданка Калина Найденов, 
която е студент по меди-
цина първа година, изнесе 
реч пред аудиторията. 
Мохамед Зеб от Велико-
британия, който пък е 
втора година студент по 
медицина, приветства 
новите си колеги, като им 
обеща, че неговият випуск 
ще им помага за тяхната 
по-бърза адаптация в уни-
верситета и в града.

Церемонията приключи 
с раздаването на техните 
студентски книжки – лич-
но от проф. Бозов, декана 
и зам.-декана на Медицин-
ски факултет.

Чуждестранни студенти предпочетоха 
да учат медицина в Бургас 

СИЛВИЯ ШАТЪРОВА

12 водещи полски фир-
ми в областта на зеле-
ните технологии и кръ-
говата икономика идват 
на бизнес форум в Бургас. 
Той ще е на 17 октомври 
в хотел „България“, осъ-
ществява се от Бурга-
ската търговско-индус-
триална камара, като е 
с изключителното съ-
действие на посолство-
то на Полша. Делегаци-
ята е организирана от 
Полското министерство 
на климата и околната 
среда.

В нея са включени Анна 
Янишевска-Фрачек, за-
местник-посланик на 
Република Полша в София, 
Анджей Крежел – първи 
съветник в Полското 
посолство Елжбиета 
Свиталска – експерт в 
„Политико-икономически 
отдел“ към Посолството 
на Република Полша, Йо-
анна Здановска – предста-
вител на Министерство 
на климата и околната 
среда на Република Полша, 
Агниешка Сикорска – пред-
ставител на Министер-
ство на климата и окол-
ната среда в Полша.

Пътят на страната 
към устойчиво развитие 
и програмата GreenEvo 
ще представи Йоанна 
Здановска, ще бъде напра-
вена и презентация на 
технологиите GreenEvo, 
които се предлагат от 
полски компании, участ-
ващи в мисията. Ще може 
да се разбере как Полша 
се справя с битовите 
отпадъци и предизвика-
телствата пред кръго-
вата икономика в стра-
ната.

Изключително полезни 
и любопитни са участни-
ците във форума от 
полска страна. В Бургас 
ще пристигне предста-
вител на фирма, която 
има опит и е разработила 
Система за прибиране на 
сърцевината на царевич-
ния кочан. Тази система 
не само подобрява ефек-
тивността на прибира-
нето на реколтата, но и 
подобрява използваем-
остта на събраните ма-
териали. Сърцевината на 
царевичния кочан, често 
считана за отпадък, може 
да бъде преработена и 
използвана в различни 
приложения, добавяйки 
стойност и намалявайки 
отпадъците в селскосто-
панските операции.

Научен институт е 
внедрил зелените тех-
нологии в 250 общини и 
ще разкаже как става 
това.

Друга фирма е новатор 
във вторичния контрол 
на праха, намаляване на 
емисиите от него, както 
и съхранение на водата. 
Може да се чуе как пол-
ските фирми се справят 
и с пречистването на 
отпадъчни води, акти-
виране изгарянето на 
твърдо гориво.

Поляци ни предават  
ноу-хау как се прави кръгова 
и зелена икономика

PI
XA

BA
Y

Някои вто-
рокурсници 
са привлекли 
свои роднини, 
които да се 
обучават във 
висшето учи-
лище в Бургас

За втора година Университет „Проф. д-р Асен Златаров“ отвори врати за чуждестранни сту-
денти по медицина                   ФОТО: УНИВЕРСИТЕТ „ПРОФ. Д-Р АСЕН ЗЛАТАРОВ“
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ГЕОРГИ РУСИНОВ

Над 30 години бургазлии 
чакат сагата с „Дупката“ 
да се разреши, а сега след 
като вече има съдебно 
решение за подялба на 
терена, от Община Бургас 
идва добра новина. Язвата 
в центъра на града ще се 
преобрази след две години, 
заявиха ексклузивно за 
„Черноморски фар“ от 
администрацията на кме-
та Димитър Николов. 
Такъв срок си е поставила 
Община Бургас, докато се 
проведат всички необхо-
дими за това процедури. 

„Възнамеряваме да про-
ведем международен конкурс 
за предпроектни проучва-
ния за изработването на 
идеен проект за мястото 
на бившия ГУМ. Резулта-
тите ще бъдат предста-
вени пред общественост-
та. Предвид необходимите 
процедури, провеждането 
на допитване сред бургаз-
лии и изготвянето на 
проучванията, реално 
дейности по облагородя-
ване на мястото може да 
започнат след две години“, 
отговарят на въпрос на 
изданието ни кога теренът 
ще бъде облагороден. 

Краят на епичен  
съдебен спор

„Дупката“ е с обща площ 
от 11 627 кв. м, като най-
големият дял от 10 989 кв. 
м принадлежи на Община 

Бургас. Останалите около 
638 кв. м са собственост 
на частни фирми, включи-
телно „Музеум“ ООД, 
„Трендекс България“ ЕООД, 
„Търговски дом“ ООД и 
„Мариета“ ООД. Споровете 
между тези собственици 
и общината датират още 
от 2013 г., когато бе заве-
дено дело за делба на имота.

През годините плано-
вете за развитието на 
„Дупката“ се променяха 
многократно. Според Об-
щия устройствен план от 
2011-а мястото е предви-
дено за изграждане на ад-
министративни, търгов-
ски, социални, учебни и 
културни сгради. През 
2018-а обаче Община Бургас 
изменя Подробния устрой-
ствен план, превръщайки 
терена в зона за озеленя-
ване, експозиционен и 
информационен център. 
Това решение е обжалвано 
през 2021-ва, а Върховният 
административен съд го 
отменя, позовавайки се на 
незаконосъобразност и 
наличие на висящи дела за 
подялба на имота.

Окончателното съдеб-
но решение за подялба на 
терена бе взето през август 
2024-а, с което приключи-
ха дългогодишните спо-
рове. Решението разпре-
д е л я  т е р е н а  м е ж д у 
Община Бургас и частните 
собственици, което поз-
волява да се стартират 
реални действия за бъде-
щето на „Дупката“.

От тогава очакванията 

са да започнат конкретни 
стъпки по благоустроя-
ването на терена, който 
има потенциал да се пре-
върне в модерен и функ-
ционален обект, обслужващ 
както местните жители, 
така и туристите.

Vox populi vox Dei

Под публикация на кме-
та Димитър Николов в 
социалните мрежи ведна-
га след съдебното решение, 
бургазлии продължават 
активно да изразяват 
мнения за това какво 
трябва да се построи на 
мястото на така нарече-
ната „Дупка“. Коментари-
те са близо 800. Граждани-
те предлагат различни 
идеи, вариращи от зелени 
площи до културни и раз-

влекателни обекти.
Адвокат Иво Баев, пред-

седател на Правната ко-
мисия към Общински съвет 
– Бургас, споделя, че е на-
блюдавал делата, свърза-
ни с имота, и изразява 
удовлетворение от по-
стигнатите резултати. 

„Мога със задоволство 
и признание за професио-
налната работа да кажа, 
че беше проведена особено 
добра защита на интере-
сите на общината и на 
бургаските граждани“, 
пише Баев. 

Той подчертава усили-
ята на правната дирекция 
и ръководителя ѝ Злати-
на Георгиева, като хвали 
нейния професионализъм 
и успех в уреждането на 
спорните въпроси.

От коментарите е видно 
едно – много граждани 
настояват за повече зеле-
нина в центъра на града. 
Димитър Данев е катего-
ричен: „Дървета! Дървета! 
Дървета! За да има въздух 
в центъра!“, докато Или-
яна Роева допълва, че 
„площадът е изключител-
но сив и мрачен“ и предла-
га да се създаде парк с 
много дървета и модерни-
зирана детска площадка. 
Тя също така призовава 
за повече озеленяване на 
улица „Богориди“, отбе-
лязвайки, че „саксиите с 
пара не заменят нуждата 
от сянка и зеленина“.

Подобни идеи за повече 
природа и зелени прос-
транства изказват и 
други граждани. Радости-
на Атанасова предлага 
„увеселителен парк, с 
атракции за малки и голе-
ми“, а Живка Димитрова 
се надява да види парк с 
много цветя и задължи-
телно шадраван. Роси 
Петрова мечтае за „мини 
етно селище с много зеле-
нина и малки дюкянчета“, 
където да се показват 
занаяти, типични за ре-
гиона, а Ася Петрова на-
стоява: „Парк, разбира се, 
и моля да не съсипвате 
повече дървета!“.

Яница Терзиева обаче 
смята, че в града има дос-
татъчно зелени площи. 

„Цяла Морска градина 
имате и още паркове ис-
кате. Да не говорим за 
останалите градинки и 
паркове в кварталите. 
Инвестиции му трябват 
на този град. И децата да 
стоят там. А не да бягат 
по чужбината“, казва тя. 

Някои бургазлии пред-
лагат културни проекти. 
Сред тях е и музейният 
работник Таня Анестиева, 
която предлага постро-
яването на музей, който 
да обедини всички експо-
зиции на града и да пред-
ставя историята на 
Бургас в една съвременна 
и впечатляваща сграда. 
Станислава Димова и 
Ивайло Петров смятат, 
че изграждането на аква-
риум или океанариум ще е 
начин да се привлекат 
туристи и културното 
предлагане на града да се 
обогати.

Други виждат необхо-
димост от образователни 
институции.  Атанас 
Атанасов предлага изграж-
дането на университет в 
Бургас, като обяснява, че 
„губим хиляди читави 
млади хора“, които напус-
кат града, вместо да бъдат 
задържани с нови образо-
вателни възможности.

Идеята за подземен 
паркинг също е популярна. 
Маринела Терзийска и 
Илияна Дилкова предлагат 
изграждането на многое-
тажен подземен паркинг, 
над който да се създаде 
парк с пейки и детска 
площадка. Тони Бюкова 
също подкрепя тази идея, 
като подчертава, че в 
центъра на града липсват 
достатъчно паркоместа.

Комбинирани решения 
също се предлагат от 
гражданите. Дитка Джаксън 
вижда мястото като 
възможност за изгражда-
не на многоетажна сграда 
със забавления като кино 
и боулинг, а отгоре – ат-
рактивен детски парк и 

зелена градина. Мирела 
Алетчич призовава да се 
избегне строителството 
на „луксозни кооперации“, 
а вместо това да се напра-
ви „нещо свежо, като парк, 
градина, детски кът“.

С активното си участие 
като коментатори бургаз-
лии показват, че бъдещето 
на „Дупката“ е от голямо 
значение за тях и предлагат 
разнообразни идеи, които 
могат да облагородят 
центъра на града и да съз-
дадат привлекателни 
пространства за гражда-
ните и туристите.

Паралелно с публикаци-
ята на кмета Димитър 
Николов, Община Бургас 
проведе анкета сред жи-
телите и гостите на 
града в периода 8 – 17 август, 
в която всеки имаше въз-
можността да даде своето 
предложение за бъдещето 
на терена – какво да се 
изгради на неговото място 
и как да изглежда това 
пространство в центъра. 
Получени са над 2800 уни-
кални отговора.

„Те ще бъдат анализира-
ни обстойно от експерти 
и ще се прецени кои са най-
удачните варианти за 
развитието на това прос-
транство. Сред мненията 
на гражданите фигурират 
исканията да има площад, 
места за отдих, озеленени 
площи, атракциони и други. 
Преди да се пристъпи към 
следваща стъпка, планове-
те на администрацията за 
облагородяване на място-
то ще бъдат подложени на 
обществено обсъждане“, 
увериха от администраци-
ята на Николов.

Над 85% от анкетира-
ните са отговорили, че на 
мястото искат да има: 
Парк / Екопарк / Воден парк 
/ Ботаническа градина - 
озеленяване с местни 
растителни видове, дет-
ски и спортни площадки, 
водни обекти и ефекти, 
информация за биоразно-
образието на региона, 
както и алея със скулпту-
ри на видни личности и 

Обществени обсъждания. Гражданите ще имат последната дума, администрацията 
обещава до две години нова визия на мястото

На среща през 
март 2023-а 
архитекти, 

урбанисти и 
обществени-

ци обсъдиха 
бъдещето на 

централното 
пространство

ФОТО: АРХИВ, ЧФ

Общински съвет -  Бургас одобри предложението за подялба на терена на сесията си през юли 
2024-а                      ФОТО: АРХИВ, „ЧЕРНОМОРСКИ ФАР“

 Своеобразната градска джунгла „Дупката“ е приютила 220 вида организми                           ФОТО: ОБЩИНА БУРГАС
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преобразяват „Дупката“
исторически събития; 
Културен център – Музей; 
Галерия за съвременно 
изкуство; Пространство 
за създаване на изкуство; 
Концертна зала, Открито 
кино; Университет / На-
учно-изследователски 
център / Център за про-
дължаващо обучение – об-
хващащ пълните процеси 
на висше образование, 
допълнително обучение и 
преквалификация, научни 
изследвания и внедряване 
на нови технологии. 

В останалите 15% влизат 
идеи като: Пространство 
за културни индустрии, 
включително представя-
не на автентични местни 
занаяти; Бизнес център / 
Технологичен хъб – покри-
ване на цялостния процес 
от създаване на идея, ней-
ното разработване, тест-
ване и пускане на пазара; 
Атракцион / Увеселителен 
детски парк; Търговски 
център; Спортна зала.

„Важно е да се отбележи, 
че пространството и част 
от идеите позволяват 
съчетание. Предвид об-
ществените функции на 
поземления имот, ще бъдат 
изградени също места за 
паркиране на велосипеди 
и автомобили“, посочват 
от Община Бургас. 

Експертите говорят

През март 2023-а в Бур-
гас се проведе важна дис-
кусия относно бъдещето 
на така наречената „Дуп-
ка“ на площад „Тройката“. 
Събитието бе организи-
рано от Гражданска плат-
форма „Посока Бургас“ с 
председател арх. Емил 
Бурулянов. На дискусията 
присъстваха урбанисти, 
архитекти, преподавате-
ли и експерти от различ-
ни области, които обсъ-
диха как този ключов, но 
неизползван терен в 
центъра на града да бъде 
превърнат в модерно и 
полезно пространство за 
местната общност и ту-
ристите.

Един от основните 
акценти в дискусията 
беше нуждата от дълго-
срочна стратегия за раз-
витието на „Дупката“. 
Архитектите и експер-
тите предложиха множе-

ство идеи, сред които 
градски парк с фонтани, 
културен център или 
зона за развлекателни и 
образователни дейности. 
Заместник-ректорът на 
университет „Проф. д-р 
Асен Златаров“, Сотир 
Сотиров, предложи идея-
та за създаване на техно-
меджикленд – иновативно 
пространство по модел 
на този в София, което да 
отговаря на съвременните 
цифрови нужди и да при-
влича млади хора.

На срещата през март 
2023-а експертите обсъ-
диха различни подходи за 
подобряване на простран-
ството около площад 
„Тройката“ и „Дупката“ в 
Бургас. Арх. Костадин 
Христов от Съюза на ар-
хитектите в града под-
черта нуждата от нови 
пешеходни маршрути. Той 
предложи да се развие 
културен маршрут, който 
започва от Операта, пре-
минава през храм „Св. св. 
Кирил и Методий“ и сти-
га до Летния театър, 
като тази връзка ще по-
добри пешеходната кому-
никация към Морската 
градина. Христов също 
така предложи ул. „Васил 
Левски“ да стане еднопо-
сочна или изцяло пешеход-
на зона с велоалея, което 
би улеснило комуникаци-
ята в центъра на града.

Арх. Събин Попов на свой 
ред сметна, че може Аген-
цията по вписванията да 
се премести в нова сграда 
на северната част на пло-

щад „Тройката“, а старата 
сграда, която е паметник 
на културата, да бъде пре-
върната в културен център. 
Това, по думите му, би 
създало ново културно 
пространство в сърцето 
на града, но той също така 
подчерта нуждата от зе-
лени площи около площада 
за по-добър баланс между 
урбанизация и природа.

Проучване на ученици 
от Немска гимназия и 
Фондация „Биоразнообра-
зие“ показа, че 

„Дупката“ в Бургас е 
еволюирала в 

своеобразна градска 
джунгла,

приютила 220 вида ор-
ганизми, включително 
дървета, храсти, водни 
кончета, птици и котки. 
Въпреки това, изследова-
телите не настояха „Дуп-
ката“ да остане напълно 
незасегната, а предложи-
ха тя да бъде интегрирана 
в бъдеща зелена площ, 
запазвайки екосистемата, 
която е възникнала там 
естествено.

„Община Бургас продъл-
жава активно процеса по 
намиране на уникални 
функции за територията 
и чрез други подходи. До 
момента задачата е раз-
работвана от няколко 
групи млади хора от Бъл-
гария и чужбина – студенти, 
докторанти, постдокто-
ранти и научни изследова-
тели в различни сфери, 

сред които: урбанизъм, 
ландшафтна архитекту-
ра, архитектура, география, 
биология, екология, исто-
рия, право, информационни 
технологии и други. Тех-
ните идеи предстои да 
бъдат споделени с общест-
веността. В последващите 
етапи ще бъде предоста-
вена възможност за ак-
тивно включване на ут-
върдени експерти от 
разнообразни професио-
нални направления“, за-
вършват в отговора си от 
администрацията. 

Млад архитект с 
интересно предложение

Проект за облагородя-
ване на това пространство 
беше предложен още през 
2018 г., когато младият 
бургаски архитект Трифон 
Пеев разработи концепция 
за трансформацията на 
„Дупката“ в Център за 
култура, изкуства и деба-
ти. Този проект, който 
беше дипломната работа 
на архитекта и му донесе 
отлична оценка, той по-
дари на Община Бургас.

В него Пеев акцентира 
върху хармонията между 
природата и градската 
среда, като предложи из-
граждането на полупод-
земна сграда с озеленен 
покрив, която да съчета-
ва както функционални 
пространства за култур-
ни събития, така и зелени 
зони за отдих. Проектът 
включва амфитеатрална 
зона, зелени пространства, 

които могат да се използ-
ват за лятно кино, и зали 
за представления, дебати 
и изложби. Архитектът 
вижда мястото като 
„идеално за срещи, диску-
сии и културни изяви“, 
което ще обогати живота 
на бургазлии и ще служи 
като център за културна 
дейност.

Предложението на Пеев 
включва и библиотека, 
киносалон, зала за дебати, 
както и подземен паркинг 
със 146 места. Централ-

ният вход на сградата ще 
се намира на нивото на 
зелената площ, което ще 
създава усещането, че 
посетителите влизат в 
подземно пространство. 
От покрива на сградата се 
открива и нова гледка към 
площад „Тройката“, което 
би добавило допълнител-
на стойност за граждани-
те и гостите на града.

Дали и този проект ще 
попадне в бъдещите об-
ществени обсъждания 
предстои да разберем. 

О Б Я В А

Със заповед № 58/04.10.2024г. на Директо-
ра на ОУ „Антон Страшимиров“ с.Дебелт, общ.
Средец, обл. Бургас е открит търг за отдаване 
под наем за търговска дейност - продажба на 
закуски и канцеларски материали за нуждите на 
учениците 

на ОУ „Антон Страшимиров“с.Дебелт, общ.
Средец на следния недвижим имот публична 
общинска собственост: Помещение с площ 30.00 
кв.м./тридесет кв.м./, находящо се в партерния 
етаж на училищната сграда на ОУ„Антон Стра-
шимиров“ с.Дебелт, общ. Средец, представлява-
що част от двукорпусна масивна училищна 
сграда със застроена площ 740.00 кв.м.,състояща 

се от масивна сграда на два етажа със застро-
ена площ 300.00 кв.м. и масивна сграда на три 
етажа със застроена площ от 440.00 кв.м., 
подробно описани в акт за публична общинска 
собственост № 16/04.03.1997 г., изградени в 
УПИ I /първи/, кв.18 /осемнадесет/ по плана на 
с.Дебелт, целият с площ 10 000 кв.м. /десет 
хиляди кв.м./, при граници на УПИ: от три стра-
ни улици, УПИ II, УПИ IV-168, УПИ V -167, с 
начална тръжна цена 240.00 лв./двеста и 
четиридесет лева/, без включен ДДС.

Срок за отдаване под наем:2/две/ години.
Отварянето на предложенията ще се извърши 

на 28.10.2024 год. от 13:30 часа 
в кабинета на директора на ОУ „Антон Стра-

шимиров“ с.Дебелт, общ.Средец.

Краен срок за подаване на документите за 
участие в търг до 15:00 часа на 25.10.2024 г. В 
деловодството на ОУ „Антон Страшимиров“ 
с.Дебелт, общ.Средец, ул. “Цвятко Радойнов“ 
№ 111.

Депозитът за участие в търга е в размер на 
10% от базисната месечна наемна цена.

Оглед на имота – обект на търга може да се 
извърши всеки работен ден от 08.00 до 12.00 
часа.

За справки - тел: 0885698304.

Пълният текст на обявата / Заповедта за 
откриване на търга може да бъде намерен на 
сайта на училището http://oudebelt.org/

ПОКАНА

Ликвидаторът на ТК „Пода“, кв. „Крайморие“, гр. Бургас свиква 
общо събрание на кооперацията, което ще се проведе на 25.10.2024 
г. от 14.30 ч. на адрес гр. Бургас, ул. „Македония“ № 28 (офис 
счетоводство).

Събранието ще се проведе при следния
ДНЕВЕН РЕД:

1. Отчет на ликвидатора за дейността.
2. Удължаване срока на ликвидацията на кооперацията.
3. Вземане на решение за продажба на ДМА - собственост на 

кооперацията.
4. Текущи.
В случай, че няма необходимия кворум, събранието ще се про-

веде един час по-късно на същото място и при същия дневен ред.

ОУ „Антон Страшимиров” с.Дебелт, общ.Средец, обл.Бургас, ул. „Цвятко Радойнов ” 111 
тел. 0885698304-директор, eл.поща- info-201101@edu.mon.bg, сайт - http://oudebelt.org/

За реклама:
056 825 435, 0878 424 698

Кметът Димитър Николов по време на юлската сесия защити 
емоционално целия труд, положен през годините за разрешава-
не на проблема      ФОТО: АРХИВ, „ЧЕРНОМОРСКИ ФАР“

Проектът на младия архитект Трифон Пеев бе дарен от него на общината през 2018-а
ФОТО: АРХИВ, „ЧЕРНОМОРСКИ ФАР“

Предложението за подялба между Община Бургас и частните 
собственици, което бе прието от всички страни

ФОТО: АРХИВ, „ЧЕРНОМОРСКИ ФАР“
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Признание. Удостоени бяха 17 учители от Бургаска област

ИЗБОРИ 2024

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

„Възпитан съм в безкрай-
на любов, респект и уважение 
към учителската професия. 
Лично съм виждал колко 
много любов, труд, постоян-
ство и усилия са необходими 
на един учител да бъде на 
ниво и да дава максималното 
от себе си в процеса на обу-
чението и образованието. 
Няма да изменя на принципа 
си в моята дейност водещо-
то да бъде отношението и 
усилията за развитие на 
образованието – от детска-
та ясла, през детската гра-
дина, средното училище, 
университет, възможност 
за квалификация и преквали-
фикация на учителите, на-
сърчаване на талантливите 
деца, осигуряване на средства 
за достигане на още по-добри 
постижения, развитие на 
материалната база. Но и 
това не е достатъчно. Пове-
че трябва да отделя и дър-
жавата. Община Бургас със 
своите възможности стига 
ниво, но държавата трябва 
да преосмисли философията 
на националния бюджет. 
Защото нашата китна стра-
на не е богата на огромни 
залежи на стратегически 
суровини, но е богата на ин-

телект. Той трябва да се 
развива. В него трябва да се 
влагат средства. Нека от-
правим призив за повече ин-
вестиции в образованието.“

С тези емоционални слова 
водачът на листата на Коа-
лиция ГЕРБ-СДС Димитър 
Николов приветства гости-
те и участниците в тър-
жествената церемония по 
връчване на Почетен знак 
„Поп Георги Джелебов“, която 
се състоя в Центъра за съ-
временно изкуство и библи-
отека по повод Международ-
ния ден на учителя.

Женската организация на 
ГЕРБ в Бургас учреди Почетен 
знак „Поп Георги Джелебов“, 
прекланяйки се пред делото 
на този голям родолюбец и 
просветител. Поп Георги 
Стоянов Джелебов е основен 
двигател да се създаде първо-
то българско училище и пър-
вата българска църква в Бургас. 

С Почетния знак бяха 
удостоени 17 учители от 
Бургаска област. Приносът 
им бе оценен от техни коле-
ги в знак на благодарност, че 
са избрали да пазят искрица-
та знание и са посветили 
житейския си път на профе-
сията учител.

„Това са нашите учители! 
Нашите вдъхновители и 

мотиватори! Това са онези 
хора, които ни подкрепят по 
пътя към знанието, които 
ни държат мислено за ръка-
та и ни казват: „Давай, ти 
можеш! Ти ще успееш!“ Това 
е тяхната роля, това е тях-
ното призвание и днес всички 
ние сме се събрали в тяхна 
чест!“, приветства предсе-
дателят на женската орга-
низация на ГЕРБ – Мая Бошна-
кова-Тодорова. 

Официален гост на вълну-
ващото събитие бе и Екате-
рина Йорданова, председател 
на ЖЕНИ ГЕРБ. 

В тържествената церемо-
ния участваха още Хорът на 
учителите в Бургас с корепе-
титор Петър Иванов и оби-
чаната поетеса, бард и учител 
от Айтос Татяна Йотова. 

К У П У В А Н Е Т О   И   П Р О Д А В А Н Е Т О   Н А   Г Л А С О В Е   Е   П Р Е С Т Ъ П Л Е Н И Е .

Вълнуваща церемония в Деня на учителя: 

Жени ГЕРБ Бургас основаха Почетен знак „Поп Георги Джелебов“

Удостоените учители с 
Почетен знак „Поп Георги 
Джелебов“ са: 

Марийка Бошнакова, 
Бургас

Станка Узова, Бургас

Мариана Маринова, 
Поморие 

Люба Страволемова, 
Поморие

Василка Лапчева, Царево 

Елена Деянова, Царево 

Геновева Зафирова, Айтос

Димитрина Томова, Айтос 

Донка Вичева, Камено 

Желязка Бояджиева, 
Камено 

Веселина Панайотова 
Кашукеева, Бургас 

Емилия Василева Скачкова, 
Бургас 

Тонка Александрова, Малко 
Търново 

Добринка Йорданова 
Харбалиева, Малко Търново 

Станка Иванова Новакова, 
Бургас

Росица Бъчварова-Дими-
трова, Приморско 

Недялка Купенова Милева, 
Приморско 

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

Кандидати за народни 
представители от листата 
на „БСП – ОБЕДИНЕНА ЛЕВИ-
ЦА“ за 2-ри МИР-Бургас про-
ведоха поредица от срещи с 
жители на населени места в 
Бургаска област. През изми-
налата седмица водачът на 
листата инж. Петър Кънев, 
Тодор Байчев, който заема 
втора позиция, Явор Костов, 
пети и инж. Паруш Парушев, 
който е на единадесето мяс-
то, споделиха с хората кои 
са основните приоритети 
от предизборната платфор-
ма на коалицията. Те обсъди-
ха и въпроси, свързани с 
разрешаването на същест-
вуващите в населените 
места проблеми. В срещите 
се включи и инж. Живко Гос-
подинов, общински председа-
тел на социалистите в 
морския град. 

В изказванията си канди-
датите за народни предста-
вители подчертаха, че е 
време за решения - решения 
в здравеопазването, енерге-
тиката, социалната поли-
тика, икономиката – за да 
тръгне България напред.  

„Ние сме на поредни предс-
рочни парламентарни избори. 

Не можем повече да слагаме 
държавата на пауза“, бяха 
категорични представите-
лите на „БСП - ОБЕДИНЕНА 
ЛЕВИЦА“. Те изтъкнаха, че 
разделението в обществото, 
което цари в момента, е на-
садено нарочно и така е 
много по-лесно слаби прави-
телства да управляват.  

„Ние не искаме слаба дър-
жава. Ние искаме силно обще-
ство, с което заедно да рабо-
тим. На фона на цялото 
разделение в парламента ние 
показваме колко можем да 

постигнем когато сме заедно. 
Това е начинът за изход от 
кризата – силна, обединена 
левица, която да извади 
държавата от положението, 
в което се намира в момента“, 
заяви Живко Господинов.  

„100 решения – това пред-
лагаме ние – не излишна кон-
фронтация, не дребно заяж-
дане. 100 решения в нашата 
програма за ускорено развитие, 
които да придвижат държа-
вата напред“, каза още той. 

На среща с граждани 
заместник-председателят 
на „Възраждане“ и водач на 
листата за Бургас Цончо 
Ганев ясно заяви позиция-
та на партията по отно-
шение на бъдещи коали-
ционни партньорства и 
ключови политически 
въпроси. Той категорично 
отрече всякакви възмож-
ности за сътрудничество 

с ГЕРБ и ДПС, като подчер-
та, че политическата 
организация ще продължи 
да следва своите принципи 
и политика.

„Ние не само че не иска-
ме да управляваме с ГЕРБ, 
но искаме те и всички 

около тях, които ни 
управляваха 12 години, 
да влязат в затворите. 
Категорично отказва-
ме да участваме в ка-
квито и да било раз-
говори с тях“, заяви 
Ганев, като подчерта, 
че „Възраждане“ 
многократно е от-
хвърлило покани за 
разговори с ГЕРБ 
дори на символич-
но ниво.

По отношение 
на политически-

те различия с ПП-
ДБ, Ганев посочи, 

че те също не са в 
състояние да намерят 

пресечни точки, особено 
по въпроси като еврозона-
та, членството в НАТО и 
санкциите срещу Русия. 
„Не можем да подкрепим 
правителство, което не 
поставя националните 
интереси на първо място“, 
подчерта той.

На въпроса за срещите 
на представители на „Въз-

раждане“ в Москва, Ганев 
подчерта, че партията се 
стреми към икономическо 
сътрудничество с всички 
страни, включително Русия, 
САЩ и Китай. „България 
не трябва да се капсулира, 
трябва да отваряме врати 
за икономическо сътруд-
ничество с всички страни, 
включително с държавите 
от БРИКС. В момента БРИКС 
е най-богатата част на 
света, като в организация-
та вече кандидатстват и 
държави като Турция. Ние 
не можем да си позволим да 
се изолираме икономически. 
Когато бяхме поканени на 
официално посещение в 
САЩ, никой не повдигна 
въпроса защо сме там. По 
същия начин сега отидохме 
в Москва и ще продължим 
да поддържаме икономиче-
ски контакти с всички 
ключови партньори“, зая-
ви Цончо Ганев 

В заключение, Цончо 
Ганев увери, че „Възражда-
не“ ще продължи да работи 
за интересите на българ-
ските граждани, като ос-
тане последователна в 
политиката си и отстоя-
ва националните интереси.

„Възраждане“ е с номер 
12 в бюлетината!

Цончо Ганев: Не можем да си позволим 
да се изолираме икономически

„БСП – ОБЕДИНЕНА ЛЕВИЦА“:

Предлагаме 100 решения, които 
да придвижат държавата напред

Цончо Ганев
ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ

Кандидатите от БСП -Обединена левица отново залагат на 
срещи с хората    ФОТО: ПРЕСЦЕНТЪР БСП

17-те награ-
дени учителки 

от Бургаска 
област 

Водачът на 
листата на 

ГЕРБ-СДС Дими-
тър Николов 

се обърна към 
учителите с 

прочувствени 
думи

ФОТО: ПРЕСЦЕНТЪР 
ГЕРБ
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Община Айтос започна реконструкция на 
пътя Карагеоргиево – Тополица – Черноград

В ход са не един, а два 
големи инфраструк-
турни проекта на 

община Айтос, които 
жителите на няколко 
населени места чакат от 
години: Реконструкция на 
общински път BGS1004-/I-
6/-Айтос – Карагеоргиево 
– Тополица на стойност 
6490 841 лв., и Реконструк-
ция и рехабилитация на 
общински път BGS 1002 
/I-6, Карнобат – Айтос/ 
Черноград 6119  300 лв. 
Финансирането е по ин-
вестиционната програма 
на Държавен бюджет 2024. 

Ще припомним, че кме-
тът Васил Едрев и минис-
търът на Регионалното 
развитие и благоустрой-
ството подписаха дого-
вора за финансиране, 
обявена беше обществена 
поръчка за две обособени 
позиции, две фирми ще 
изпълняват дейностите 
по проектите. 

Двете фирми изпълни-

телки започнаха ремон-
тите от две страни, за 
да се срещнат пред табе-
лата на с. Тополица, обяс-
ни кметът Васил Едрев. 
В началото на тази сед-
мица едната от фирмите 
„ИНФРА ЕКСПЕРТ“ АД 
започва реконструкцията 
на пътя след вилната 
зона, на километър и по-
ловина след Айтос, в по-
сока Карагеоргиево. В село 
Карагеоргиево централ-
ната улица ще бъде асфал-
тирана, ще бъдат поло-
жени и нови тротоарни 
настилки. Дейността на 
фирмата по реконструк-
цията на пътя ще продъл-
жи до табелата на с. То-
полица. 

И вторият етап от 
проекта е в ход. Строи-
телно-ремонтните дей-
ности започнаха през 
миналата седмица от 
разклона на пътя Айтос 
– Карнобат, в посока с. 
Черноград. В селото фир-

мата изпълнител ще из-
гради нови тротоарни 
настилки и ще продължи 
рехабилитацията на пътя 
към с. Тополица. И в Топо-
лица ще бъдат изградени 
нови улични настилки, 
предвижда проектът на 
Община Айтос.

Преди старта на път-
ния обект Айтос – Кара-
георгиево, кметът се 
срещна с представители 
на фирма „ИНФРА ЕКСПЕРТ“ 
АД, които потвърдиха, че 
започват измерванията, 
трасиранията и дейност-
ите, заложени в проекта. 
„Започваме строителни-
те дейности от с. Кара-
георгиево с демонтаж на 
бордюри, монтаж на нови 
и направата на тротоар-
ни настилки. Срокът за 
изпълнение на дейности-
те по проекта е 92 кален-
дарни дни“, казаха от 
фирмата изпълнител. 

НП

„Балджиеви 91“ ООД
„Деметра“ ООД
„ЗСК Лозово“ АД
„Бургасцвет 90 Танев“ ЕООД
Георги Петров Янев
Борис Димитров Димитров
„Бошнаков“ ЕООД
„АБ Солюшън секюрити“ ООД
„Никс“ ЕООД
„МБАЛ Айтос“ ЕООД
„Артстрой“ ООД
„Симпто“ АД
„Стефанови“ ООД
Кооперация ВККЧЗС „Аетос“
„Фиоре“ ЕООД
„Качулков 93“ ЕООД
Атанас Желязков Качулков
„Кокала“ ЕООД
„Меркурий 64“ ЕООД
„Строителна компания Път-
строй“ ЕООД
Кооперация „ЗК Сила“
„Оги Старт“ ЕООД
„Медицински център 1 Айтос“ 
ЕООД

Съорганизатори и спомо-
ществователи 

на ДИМИТРОВДЕН 2024

Кметът Васил 
Едрев с пред-

ставители на 
фирма „ИНФРА 

ЕКСПЕРТ“ АД,

Пътят минава по централната улица на Карагеоргиево, която също ще бъде рехабилитирана

И главната улица в село Тополица ще е с нова визия     ФОТО: НП
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Ангел Чафадаров поиска  
да е независим в Общинския съвет

40-годишният Ангел 
Чафадаров от с. Тополица, 
който смени Салих Метраш 
и се закле като общински 
съветник от Коалиция 
ПП-ДБ на 30 септември 
т.г., на 3 октомври подаде 
заявление до председате-
ля на Общински съвет – 

Айтос Красимир Енчев. 
Само три дни след като 
стана част от Съвета, 
новоизбраният общински 
съветник поиска да се 
освободи от партийната 
обвързаност. В писмото 
до първия между равни, 
Чафадаров изразява жела-

нието си да бъде независим 
общински съветник през 
мандат 2023 – 2027 г. 

Искането за статут на 
независим не се гласува, то 
се случва по волята на 
избраните от партийни-
те листи. Съветът само 
ще бъде информиран за 

желанието му, вероятно 
на следващото редовно 
заседание в края на м. ок-
томври. 

През мандат 2023 – 2027 
г. Чафадаров е първият, 
пожелал независимост в 
Общински съвет – Айтос.

НПЧафадаров на първото си заседание в ОбС – Айтос ФОТО: НП

Избран е с листата на Коалиция ПП-ДБ

З А П О В Е Д
№РД-08-659

Гр. Айтос, 27.09.2024г.

На основание чл.44, ал.2 от ЗМСМА 
във връзка с чл.175 и чл.181 – 186 от 
Изборния кодекс и Решение №3673 – 
НС на ЦИК, във връзка с началото на 
предизборна кампания за Изборите за 
Народно събрание на 27.10.2024г.

ЗАПОВЯДВАМ:
I. ОПРЕДЕЛЯМ местата за поставяне 

на агитационни материали на сгради и 
огради общинска собственост, считано 
от 28 септември 2024 година, както 
следва:

ЗА ГР. АЙТОС:
– Оградата на бившето военно 

поделението към ул.“Хаджи Димитър“.
Агитационните материали се поставят 

така, че да не пречат на вече поставени 
агитационно материали.

Една партия или коалиция поставя един 
агитационен материал, за да има място 
и за останалите партии и коалиции.

 ЗА СЕЛАТА :
– Информационните табла на сградите 

на кметствата.

II. ЗАБРАНЯВАМ:
– Забранявам на основание чл. 182 от 

ИК използването на имоти общинска 
собственост, независимо от съгласието 
на концесионери или наематели. Не 
допускам предизборна агитация в 
общинските учреждения, институции и 
предприятия и в търговски дружества 
с повече от 50 на сто общинско участие 
в капитала. 

– Забранява  се поставянето на 
агитационни материали на партии, 
коалиции и инициативни комитети 
в изборните помещения, както и на 
разстояние, по-малко от 50 метра от 
входа на сградата, в която е изборното 
помещение, през изборния ден и до края 
на гласуването.

– На сгради, огради и витрини, 
с о б с т в е н о с т  н а  ф и р м и  и  л и ч н а 
собственост, агитационни материали се 
поставят само с изричното съгласие на 
собственика или управителя на имота. 

– Забранявам, до приключване 
на изборния ден, унищожаването и 
заличаването на агитационни материали, 
поставени в съответствие с Изборния 
кодекс и тази заповед. 

– Забранява се използването на 
агитационни материали, които 
застрашават живота и здравето на 
гражданите, частната, общинската 
и  д ъ р ж а в н а т а  с о б с т в е н о с т  и 
безопасността на движението, както 
и на материали, които накърняват 
добрите нрави, честта и доброто име 
на кандидатите. В агитационните 
материали се забранява използването 
на герба или знамето на Република 
България или на чужда държава, както 
и религиозни знаци или изображения. 

Задължавам всички политически сили 
/политически партии, коалиции от 
партии и инициативни комитети/ на 
основание чл.186, ал.3 от ИК в 7-дневен 
срок след изборния ден да премахнат 
поставените от тях агитационни 
материали.

При неизпълнение на задълженията 
по чл.186, ал.3 и чл. 185 от ИК ще се 
налагат санкции, съгласно съответно 
чл. 472 и чл.473 от ИК.

Настоящата заповед да се обяви чрез 
средствата за масово осведомяване и на 
сайта на Община Айтос – www.aytos.bg.

Копие от заповедта да се връчи на 
Районна избирателна комисия-Бургас, 
Областна администрация Бургас и РУ 
„Полиция“-гр.Айтос.

Контрол по изпълнението на заповедта 
ще изпълнявам лично.

ВАСИЛ ЕДРЕВ
КМЕТ НА ОБЩИНА АЙТОС

ОБЩИНА АЙТОС
ОБЩИНСКА АДМИНИСТРАЦИЯ

ОБЩИНА АЙТОС
ГРАФИК ЗА ТЕСТВАНЕ НА МАШИННО ГЛАСУВАНЕ

ИЗБОРИ ЗА НАРОДНО СЪБРАНИЕ - 27.10.2024 г.

ДАТА ЧАС НАСЕЛЕНО МЯСТО
09.10.2024 г 13.00 гр. Айтос – сградата 

на Общината
10.10.2024 г. 9.00 гр. Айтос – сградата 

на Общината

14.10.2024 г. 9.30 с. Пирне
13.30 с. Чукарка

15.10.2024 г. 10.00 с. Черноград
16.10.2024 г. 10.00 с. Поляново
17.10.2024 г. 9.30 с. Карагеоргиево
18.10.2024 г. 10.00 с. Тополица

21.10.2024 г.
10.00 с. Мъглен
13.00 с. Пещерско
15.00 с. Черна могила

22.10.2024 г. 10.00 с. Малка поляна
13.00 с. Караново

От 9 до 22 октомври гражданите на общината 
могат да репетират правото си на глас

През изминалата учеб-
на година СУ "Христо Ботев" 
се включи в инициативата 
на „BG Бъди активен за 
събиране на пластмасови 
бутилки и метални кен-
чета“. След крайния ре-
зултат и отличното 
представяне, училището 

получи #Шишеяд, в който 
да продължи да събира 
пластмасови бутилки.

Клуб "Еко тайм" с ръ-
ководител Севинч Алиева 
подготви своеобразно 
откриване на новата и 
полезна придобивка по 
интересен и забавен начин 

за децата от начален курс. 
Над 350 деца преминаха 
през интерактивно обу-
чение как и защо е добре 
да рециклираме пластма-
сови бутилки. А ученици-
те от 5 до 7 клас бяха 
посетени от свои по-го-
леми съученици, които ги 

запознаха с отговорите 
на въпроса защо е важно 
да събираме ненужната 
пластмаса?

Главните герои на съ-
битието Бутилко и Бок-

лучко бяха весело посрещ-
нати от децата,  но 
всички единодушно избра-
ха чисто училище, чист 
град и чиста природа и с 
този избор дадоха под-

крепа на благородната 
кауза за събиране на 
пластмасови бутилки.

СУ „Христо Ботев“ – град 
Айтос

Мисия #Рециклиране 2 стартира в СУ „Христо Ботев“

Празни-
кът беше 
организиран 
от Клуб 
"Еко тайм" 
с ръководи-
тел Севинч 
Алиева

ОБЩИНА АЙТОС
ПРЕССЪОБЩЕНИЕ

На 16.10.2024 г. от 11:00 часа, в Заседа-
телната зала на Община Айтос, ще се 
проведе пресконференция, относно 
реализацията на проект: „Изпълнение 
на мерки за подобряване на устойчива-
та градска мобилност на община Айтос 
и община Карнобат“, изпълняван от 
Община Айтос в партньорство с общи-
на Карнобат, „Айтос-Автотранспорт“ 
ЕООД и “М - БУС“ ООД. 

Целта на проекта е да се намалят 
вредните емисии в околната среда чрез 
въвеждане на нулевоемисионни превоз-
ни средства – електрически автобуси, 

за обществения превоз на пътници за 
Община Айтос и Община Карнобат. 
Това ще допринесе за развитие на устой-
чива градска мобилност на територия-
та на двете общини. 

Освен подобряването на надеждност-
та и времето за придвижване с общест-
вения транспорт на територията на 
двете общини, новите електрически 
автобуси ще предлагат и по-голям ком-
форт, ще са оборудвани за превоз на 
трудно подвижни лица и майки с колички. 

В проекта са заложени още ремонт 
и изграждане на велосипедна алея на 
територията на Община Карнобат, 
както и разработване на Генерален план 
за организация на движението за Общи-
на Айтос.

Проектът се финансира от „Механизма за възстановяване и устойчивост“
чрез Договор за финансиране за предоставяне на средства на крайни получатели  
№ от Информационна система (ИС) за МВУ - BG-RRP-8.013-0002-С01/19.04.2024 г.

Малките 
отначало 
гледаха с 

недоверие 
Шишеяд, но 

бързо раз-
браха колко е 

полезен
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На 5 и 6 октомври ТД 
„Чудни скали” – Айтос 
беше домакин на Втория 

туристически събор „Злат-
на есен в Източен Балкан 
2024”. За да се включат в съ-
битието, в Айтос дойдоха 
представители на ръковод-
ството БТС и общо 160 ту-
ристи от Айтос, Варна, Русе, 
Нова Загора, Стара Загора, 
Добрич, Дулово, Силистра, 
Павликени, Разград, Исперих, 
Шумен, Велико Търново, 
Габрово, Провадия, Търгови-
ще, Сливен. Съборът е най-
значимото туристическо 
събитие, което за втора 
поредна година доказва на 
туристическата общност, 
че ТД „Чудни скали“ гр. Айтос 

е сред най-дейните, активни 
и добре организирани друже-
ства в България.

Гостите бяха посрещнати 
сърдечно и приветствани от 
секретаря на дружеството 
Бистра Костова, след което 

се отправиха към с. Тополица, 
изходна точка за организи-
рания поход до Жълти хан. 
Маршрутът беше подбран 
така, че да запознае тури-
стите – гости с природните 
красоти на Айтоския балкан. 
Гостите бяха настанени в 
хижата на дружеството 
„Здравец“ и хижи в м. Кърка-
тлъка. 

И тържественото откри-
ване на Събора беше сред 
природата – в ресторант 
"Дивата пчела", над с.Топо-
лица. Гостите от БТС-София 
оцениха топлото посрещане 
и организацията на събити-
ето, а кметът Васил Едрев 
удостои дружеството с 
Почетен плакет „За принос 
към развитието на туризма“.

„Празникът продължи с 

много песни, танци, поздрав-
ления и пожелания. Прекрас-
ното тържество се получи 
благодарение на перфектни-
те домакини и целия екип на 
ресторант „Дивата пчела”, 
за което специално им бла-
годарим“, каза за НП, секре-
тарят Бистра Костова.

На 6 октомври туристите 
имаха вълнуваща среща с 
бита и занаятите на Архи-
тектурно-етнографския 
комплекс „Генгер“, посетиха 
парк „Славеева река“ и зоо-
парка. По туристическата 
екопътека опознаха мест-
ността и скалния феномен 
„Трите братя” (един от 100 
Национални туристически 
обекта). Успяха да видят 
„Орела“ и „Казаните“ и оста-
наха очаровани и пленени от 

красотите и възможности-
те за туризъм, които пред-
лагат град Айтос и околно-
стите му. 

„Успехът на второто 
издание на Събора дължим на 
активното участие на чле-
новете на Управителния 
съвет на ТД „Чудните скали” 
и на всички клубове и членове 
на дружеството, които се 
включиха с желание в подго-
товката и организацията. 
Вторият туристически 
събор изпълни мисията и 
целите, които си поставихме“, 
каза още Костова. 

А основната цел и на двете 
досегашни издания е да бъде 
популяризиран пешеходният 
туризъм в община Айтос сред 
туристите от страната. 

Не по-маловажни бяха новите 
запознанства, споделените 
идеи с колеги от другите 
туристически дружества и 
обсъждането на планове за 
бъдещи съвместни турис-
тически инициативи. Пред-
ставителите на БТС пък 
успяха на място да се запоз-
наят с местните забележи-
телности, с дейността и 
инициативите на ТД „Чудни 
скали“, гр. Айтос – най-сил-
ното и активно дружество 
на територията на Югоиз-
точна България. В подкрепа 
на това бяха и констатаци-
ите и високите оценки на 
гостите и представителите 
на Български туристически 
съюз.

НП

Айтос за втори път домакинства туристическия 
събор „Златна есен в Източен Балкан 2024”

Много силна детска шко-
ла има футболен клуб „Вихър“ 
– Айтос, а това е обещание 
за добро футболно бъдеще 
на над 100-годишния местен 
клуб. Няколко са възрасто-
вите групи, които тренират 
на разкошния зелен терен 
на градския стадион „Крум 
Делчев“ и водят ежеседмич-
ни битки с връстниците си 
от областта.

С много желание и спортен 
хъс децата участват в съ-
ботните и неделни мачове 
на свой и на чужд терен. А 
резултатите от последна-
та неделя (6.10) зарадваха 
родители, треньори и фе-
нове. Младите футболни 
надежди, родени през 2010/2011 
година, с треньор Милен 
Минчев, извоюваха четвър-
та поредна победа – този 
път срещу силния отбор на 
„Черноморец“ – Бургас с 1:0, 
и с голмайстор Мустафа 

Хамза. Следващият мач на 
тийнейджърите на Минчев 
е на 12 октомври, в Айтос 
срещу отбор „Звездичка“.

Децата от набор 2016 г. с 
треньор Валентин Иванов 
– Чалъма младши паднаха от 
отбора на Созопол с 1:3, а 
другата група на Иванов – 
деца футбол 5Б от 2016/2017 
г. победиха „Атлетик“ – Бур-
гас с резултат 6:2. Децата, 
родени през 2012 г с треньор 

Димчо Данов пък извоюваха 
победа над „Созопол“ с 3:1.

„През последните години 
детската футболна школа 
е във фокуса на внимание на 
клуба. Защото всеки от 
треньорите е бил състеза-
тел и знае, че няма успешен 
мъжки и юношески отбор, 
без здравата основа на дет-
ския футбол“, коментира за 
НП Милен Минчев.

НП

Силно футболно поколение 
расте във ФК „Вихър“ – Айтос

Заслужили айтоски педагози – творци  
с награда за Деня на учителя

Освен че са посветили 
десетилетия на 

учителската професия, 
Геновева Зафирова и 
Димитрина Томова 

пишат поезия и проза 

Димитрина Томова и 
Геновева Зафирова са учи-
телите ветерани от Айтос, 
които по повод Междуна-
родния ден на учителя по-
лучиха Почетения знак „Поп 
Георги Джелебов“. Високото 
признание е за многогодиш-
ния им педагогически труд, 
за словесното творчество, 
за издадените книги с поезия 
и проза и за участието им 
в значими обществени ини-
циативи.

Двете айтоски дами по-
лучиха специални покани за 
тържествената церемония 
в Бургас по връчване на от-
личието, която се състоя в 
Центъра за съвременно из-
куство и библиотека.

Геновева Зафирова е дъл-
гогодишен преподавател по 
български език и литерату-
ра и френски език. Пише 
поезия и проза от учениче-
ските си години. Едва през 
2001 г. се осмелява да издаде 
първата си стихосбирка 
„Закъснели птици“. Вдъхно-
вена от интереса на айтозлии 
към творчество ѝ, през 2005 
г. издава втора стихосбирка 

– „От дух и светлина“ с ре-
дактор Роза Боянова. Следва 
издаването на стихосбирки-
те – „Прозорецът на ветро-
вете“ – 2009 г., „В шепот 
тайнствен заслушана“ – 2019 
г. През 2012 г. от печат из-
лиза първият том на книга-
та „Хора без дубъл“ – проза 
– очерци, есета, разкази. През 
2022 г. издава втория том на 
„Хора без дубъл“ – за непов-
торимите айтозлии. В мо-
мента работи върху седмата 
си поетична книга с работно 
заглавие „През звездните 
портали на времето“.

30 години Томова работи 
в ДГ „Здравец“ – гр. Айтос, 
от които 25 като директор. 
През годините има много 

публикации за споделяне на 
опит в сп. „Предучилищно 
образование“, в-к „Учителско 
дело“ и други педагогически 
издания. През 2020 г. издава 
книгата „Моите изповеди, 
подвластни на преживява-
нията ми“, в три части – „На 
децата с любов“, „Айтос, 
древен и млад“ и „Мои изпо-
веди“.

Двете заслужили айтозлий-
ки бяха сред отличените 
общо 17 учители от област 
Бургас. Още едно специално 
айтоско присъствие имаше 
на тържествената церемо-
ния – наградените поздрави 
обичаната поетеса, бард и 
учител Татяна Йотова.

НП

„Вихрушките“ в атака

Момчетата от набор 2010/2011 г. готови за пореден двубой        ФОТО: ФК „ВИХЪР“ - АЙТОС

Димитрина 
Томова и 
Геновева 

Зафирова
ФОТО: НП

Със знамената на дружествата Секретарят Бистра Костова приветства с „Добре дошли“ в 
Айтос колегите си туристи

На поход до 
Жълти хан



„Десий” на 30 години, празнува юбилея с айтозлии
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Всички сме поканени на празник в комплекс „Славеите“

Няма местен човек, 
който да не знае 
фирма „Десий“. За-

щото от 30 години „Десий“ 
приготвя хляб, с уважение 
към трапезата ни. И с 
най-важната съставка – 
обич към традицията и 
айтозлии. А да правиш 
хляба е не просто работа, 
то е магия. 

30 години след началото, 
„Десий“ споделя тази магия 
с айтозлии. С благодарност 
за подкрепата, широко 
отваря врати комплекс 
„Славеите“ за вълнуващ 
празник - на 12 октомври 
2024 г., от 11.00 до 16.00 
часа. 

Всички сме поканени в 
широкия двор на комплекса 
– тук само ще подскажем 
какво ни очаква за юбилея. 
Ще има музика, дегустации, 

демонстрации. И разбира 
се, работилнички за деца-
та, в които ще могат да 
пекат хляб и хлебни изде-
лия, да украсяват, да ри-
суват и да се забавляват. 
Ще чуете историята на 
хляба, ще участвате в 
много игри и ще можете 
да опитате всички вкус-
нотии от пекарната на 
„Десий“. А за разкош, и 
специално за любознател-
ните ще има и огромен 
екран, който ще ни разка-
же историята и бъдещето 
на фирма „Десий“.

А най-вълнуващата 
причина да сме там е, че 
от 30 години „Десий“ за-
месва хляба ни. И с хляб ще 
ни посрещне на този праз-
ник, посветен на благодар-
ността.

НП

Тази година голямото 
общоградско спортно съ-
битие – Лекоатлетически 
крос „Златна есен“ имаше 
второ възстановено изда-
ние. На 6 октомври Ротари 
клуб – Айтос със съдей-
ствието на Община Айтос 
събра пред входа на парк 
„Славеева река“ семейства, 
приятели, цял клас от СУ 
„Никола Й. Вапцаров“ и 
ученици от СУ „Христо 
Ботев“, спортисти от КСА 
„Орел“ – Айтос и много 
ентусиасти от 5 до 85 го-
дини. Участниците полу-
чиха номера, с които да 
пробягат еднокилометро-
вото трасе и на финала да 
участват в томбола, под-
готвена и спонсорирана от 
Ротари и приятели. Тази 
година каузата, зад която 
застанаха организатори и 
участници, е „Филип Кутев 
във вечността“.

Ще припомним, че по 
инициатива на Ротари-
Айтос, старата местна 
традиция Лекоатлетиче-
ски крос "Златна есен" 

беше възстановена като 
благотворителна през 
октомври 2023 г. Голямото 
завръщане на кроса в Айтос 
беше с обновен регламент 
- без възрастови ограни-
чения и с кауза. През 2023 
г. мотото беше "За децата 
на Айтос", а за стимул на 
участниците имаше том-

бола с награди.
Началото на организи-

рания крос за ученици 
„Златна есен“ е още през 
40-те години на ХХ век, а 
последното му издание в 
този формат се е провело 
в Айтос през 2008 г., твър-
дят паметливи.

„Възстановихме тради-

цията през миналата го-
дина. И тази година кросът 
няма състезателен харак-
тер, но обмисляме това 
да се случи догодина. В 
оригиналния си вид над-
преварата е била под 
формата на щафета“, 
заяви за НП, д-р Синан 
Чете, президент на Рота-

ри – Айтос. По думите му, 
тази година се възражда 
и каузата за изграждането 
на паметник на компози-
тора Филип Кутев. „Иде-
ята се беше размила във 
времето. Искахме внуши-
телен паметник в центъ-
ра на града, но имаше 
разминаване по въпроса 

къде да бъде ситуиран, и 
как да изглежда. Сега има-
ме единомислие, имаме 
работна идея за паметни-
ка, съгласието на дъщери-
те на Кутев и всички ин-
ституции“, каза още д-р 
Синан Чете.

И въпреки че участни-
ците не се състезаваха, 
първият пристигнал на 
поляната – Христо от СУ 
„Христо Ботев“, получи 
жълтата фланелка от д-р 
Чете. Христо получи и 
шанса да тегли номерата 
за томболата, която за-
радва с ваучери много деца 
и възрастни.

Не се знае колко издания 
е имал айтоският есенен 
крос в миналото, но Ро-
тари и Общината са ка-
тегорични, че местната 
инициатива има състеза-
телно бъдеще с много 
изненади. Очакванията са 
да си върне старата сла-
ва и всяка есен отново да 
събира на голям спортен 
празник айтозлии и гос-
тите на Айтос.

НП

Фирма „Десий“ кани айтозлии на празник в зеления, просторен 
двор на хотелски комплекс „Славеите“

Готвят се изненади за всички възрасти               ФОТО: АРХИВ

На старта първи бяха спортистите

На финала –  
томбола  
изненада

Президентът на Ротари – Айтос д-р Синан Чете лично 
посрещаше участниците и им връчваше номерата

Христо (с жълтата фланелка) изтегли номерата на печелив-
шите                    ФОТО: НП

5-годишната Нелсу от КСА „Орел“ беше най-
малкият участник в кроса

Второ възстановено издание на традиционното за Айтос спортно събитие 



Месец октомври отново е в розово и с 
панделка! На 22.10.2024 г. в 18:30 часа в гр. 
Созопол във видео клуба на НЧ „Отец 
Паисий“ отново ще сложим розовата 
панделка – символ на борбата и живота с 
карцинома на гърдата. Лице на кампани-
ята е Радослав Гизгинджиев – автор, 
който не остави нито един безразличен 
читател, един от най-провокативните 
и четени съвременни български писатели.

Освен представянето на лекцията, 

управителят на Комплексен онкологичен 
център – Бургас, проф. д-р Бозов, д-р Би-
воларски, д-р Кенолов и д-р Антонов, ще 
участват в дискусия за важни теми и 
наболели проблеми на пациентите с он-
кологични болести.

Цел на инициативата е да повиши вни-
манието на нежния пол към проблема, в 
резултат на което да се постигнат 
ранно диагностициране и лечение на бо-
лестта. Комплексният онкологичен 
център – Бургас ще постави началото в 
България.

За КОЦ – Бургас борбата с тази и много 
други карциномни локализации е мисия и 
отново ще се обединим заедно.

Карциномът на гърдата е болест, 
която засяга много жени. Тази болест 
променя живота на цялото семейство, а 
не само на майка, баба или дъщеря.

Тази диагноза не е присъда, а животът 
продължава и с нея.

Ракът на гърдата не е една болест, а 
съвкупност от различни процеси, започ-
ващи в гърдата, но с много различно по-
ведение и лице. Това налага обширно по-
знание и опит, които не може да бъдат 
придобити за няколко месеца. Екипът 
работи за създаването на този екип над 
година и вече виждаме промяна. 

Нека заедно отново открием нашата 
бяла лястовица, която да донесе повече 
надежда за всеки пациент с рак на гърда-
та.

КОЦ – Бургас преди година обявиха, че 
не просто работят в екип, но и създадо-
ха специализиран екип, който да се фоку-
сира и определя конкретното поведение 
при всеки пациент с карцином на гърда. 
Днес това е рутинна практика не само 
при тази карциномна локализация. И вече 
надграждат създаденото досега.

Бялата лястовица не е просто иници-
атива, това е мисията на целия екип на 
КОЦ – Бургас!
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Кметът Тихомир Янакиев подписа  
споразумения с МРРБ за изграждане на 
три обекта на стойност 1 565 000 лева

Кметът на община 
Созопол Тихомир Яна-
киев подписа споразу-

мения между Министерство 
на регионалното развитие 
и благоустройството и 
Община Созопол за реали-
зацията на три проекта 
на обща стойност 1 565 000 
лева. 

Първият проект е „Из-
граждане на уличен водо-
провод и улична канализация 
за ПИ 67800.503.542 и ПИ 
67800.503.541 в м/ст Мисари, 
землище на гр. Созопол на 
стойност 73 000лв. 

Техническият проект 
предвижда изграждане на 
нова водопроводна и кана-
лизационна връзка в кв. 
„Мисаря“ с дължина 30 м. 
Водовземането е от съ-
ществуващ водопровод. 
За отвеждането на отпа-
дъчните води се предвиж-
да изграждане на нова 
улична канализация с 
тръби с дължина 24,5 м.

Вторият проект е „Из-
граждане на трасе на улич-
на канализация в обхвата 
на ПИ с идентификатори 
81178.502.20/о.т.201-о.т.202/, 

ПИ 81178.502.89/о.т.204-о.т.198 
и  81178.502.90/о.т.198-о.т.197/ 
по КК на гр.Черноморец, 
община Созопол на стой-
ност 162 000 лв. 

С изграждането на тра-
се на улична канализация 
се цели отвеждането на 
отпадъчните води от кв.1, 
кв.75 и кв.76 на гр.Черно-
морец чрез полагане на два 
канализационни колекто-
ра. Трасето в обхвата на 
приетия ПИП за гр.Черно-
морец. Отвеждането на 
отпадъчните води е до 
изграденото и въведено в 

експлоатация КПС 2 по 
Интегриран воден цикъл 
– Созопол КПС 2, което е 
свързано с ПСОВ Созопол 
и чрез него отпадъчните 
води се отвеждат до град-
ската пречиствателна 
станция за последващо 
пречистване. Съществу-
ващият колектор и съ-
ществуващото КПС 2 
могат да поемат отпа-
дъчните водни количества 
от имотите в квартали 
1, 75 и 76 - гр. Черноморец.

Продължава на стр. 2

Комплексен онкологичен център – Бургас 
ще сложи розова панделка и в Созопол 

Започва ремонтът на 
„Магарешкия площад“ 

Кметът на община Созопол Тихомир 
Янакиев и представител на фирмата-
изпълнител ДЗЗД „Изгрев“ направиха 
първа копка на ремонта на градския 
парк, известен като „Магарешкия 
площад“. 

Паркът ще бъде обновен изцяло, 
като срокът за завършване на проекта 
е до края на 2024 г. Ремонтът е финан-
сиран от държавата с целева субсидия 
за капиталови разходи от 908 500 лева. 

Според проекта, в парка ще се обо-
собят зони за отдих с пейки и пергола, 
зони за детски площадки, фитнес на 
открито, озеленяване и, разбира се, 
емблематичната скулптура на магаре 
в северния край на парка. Проектът е 
съобразен с изискванията за достъп 
на хора с увреждания. 

В обновения парк ще има няколко 
детски площадки. 

Едната ще е с два батута и три 
триизмерни бабуни. Тя ще бъде огра-
дена с еднометрова ограда с врата и 
ще бъде положена каучукова настилка 
за безопасност на децата. 

Втората площадка ще бъде с три 
вида люлки. Ще има подходящи както 
за най-малките, така и за по-големи 
деца. Тя също ще бъде обезопасена и 
оградена. 

В централната част на парка, от 
западната страна на алеята, ще бъде 
изградена детска площадка с комбини-
рано детско съоръжение тип „Кораб“. 

Продължава на стр. 2



Кметът Тихомир Янакиев подписа споразумения с МРРБ  
за изграждане на три обекта на стойност 1 565 000 лева
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ГРАФИК 
на сметопочист-

ването през 
зимния период

Община Созопол обяви 
график на сметопочиства-
нето през  зимния период

Понеделник,  сряда и 
петък – 

Созопол и Черноморец

Вторник – Атия

Четвъртък – Равадиново

От понеделник до 
петък – останалите  

8 населени места

12.10.2024 г. е крайният 
срок за подаване на заяв-
ление за гласуване по на-
стоящ адрес от гражда-
ните. Същата дата е и 
краен срок за издаване на 
удостоверения за гласува-
не в друго населено място 
на служебно заетите лица 
в произвеждането на из-
борите.

Как се подава заявление 
за гласуване по настоящ 
адрес? 

Когато постоянният и 

регистрираният в общи-
ната настоящ адрес на 
избирателя са в различни 
населени места, той може 
на основание чл. 36 от 
Изборния кодекс да подаде 
заявление до кмета по 
настоящия си адрес за 
вписване в избирателен 
списък за гласуване по 
настоящ адрес не по-къс-
но от 14 дни преди избор-
ния ден – 27.10.2024 г. 
включително. Заявление-
то се подава по образец, 
утвърден от Централна-

та избирателна комисия 
– Приложение №21-НС от 
изборните книжа.

Заявлението може да се 
подаде и по електронен 
път през интернет стра-
ницата на ГД ГРАО в МРРБ, 
като в него избирателят 
вписва данните си и посоч-
ва телефонен номер, като 
електронен подпис не се 
изисква. ГД ГРАО извърш-
ва автоматизирана про-
верка на данните в заяв-
лението едновременно с 
подаването му.

Уважаеми съграждани,

Община Созопол Ви уведомява, че стартира проект 
„Oбновяване на градски парк в УПИ I , кв. 59, ПИ 
67800.504.303 по плана на гр. Созопол“, считано от 
01.10.2024 г. до 20.12.2024 г. паркирането в близост до 
строителния обект ще бъде забранено в следните 
участъци:

1. Участък от кръстовище на ул. „Лозенград“ и ул. 
„Яни Попов“ до кръстовище ул. „Лозенград“ и ул. 
„Първи май“;

2. Участък от кръстовище на ул. „Васил Левски“ 
и ул. „Яни Попов“ до кръстовище ул. „Васил Левски“ 
и ул. „Първи май“;

3. Участък от кръстовище на ул. „Яни Попов“ и ул. 
„Лозенград“ до кръстовище на ул. „Яни Попов“ и ул. 
„Васил Левски“;

За периода на строително-монтажните дейности 
Ви предлагаме алтернативен вариант за паркиране 
на личните Ви МПС на територията на общински 
паркинг „Боруна“ .

Предварително се извиняваме за причиненото Ви 
неудобство!

Продължение от стр. 1

Третият проект е „Ос-
новен ремонт на улици в 
гр. Созопол“ на стойност 
1 330 000 лв.

Ремонтът на уличната 
мрежа обхваща следните 
улици:

ул. „Вихрен“ - 470м, 
ул. „Мусала“ - 405м,
частично улиците „Ри-

ла“ и „Люлин“.
Предвижда се основен 

ремонт на улиците в но-
вата част на гр. Созопол. 
Същите са изграждани при 
обособяването на новите 
квартали в гр. Созопол 
през периода 1985 год. Съ-
гласно инвестиционната 
програма на „ВиК“ ЕАД 
Бургас за община Созопол, 
член на Асоциацията ВИК, 
през текущата 2024 год. 

стартира цялостна под-
мяна на водопроводната 
мрежа по улиците. Инвес-
тиционното намерение на 
общината е след полага-
нето на тръбопроводите 
и сградните водопроводни 
отклонения да се извърши 
основен ремонт на тро-
тоарните настилки и на 
уличните платна. Към 
настоящия момент има 
пропадания в определени 
участъци на улиците. 
Предвижда се и полагане 
на тръбна мрежа за раз-
личните кабелни опера-
тори и БТК. Не се налага 
подмяна на уличното ос-
ветление, защото е из-
пълнено по проект „Про-
ектиране и изпълнение на 
енергоспестяващи мерки 
и дейности по модерниза-
ция, реконструкция, ин-

телигентно управление и 
енергиен мениджмънт на 
система за улично освет-
ление на община Созопол“. 

Финансирането на про-
ектите, обнародвани в ДВ 
е осигурено от Държавния 
бюджет на Република Бъл-
гария за 2024 год. на основа-
ние чл.107, ал.1 от ЗДБРБ за 
2024 год. като приоритетен 
проект по Инвестицион-
ната програма за общински 
проекти след подадено 
заявление до Министерство 
на финансите и пълната 
строителна документация 
за обекта до МРРБ.

Към настоящия момент 
Община Созопол старти-
ра процедура по реда на 
Закона за обществените 
поръчки за избор на изпъл-
нител на строително 
монтажните работи.

Продължение от стр. 1

 Ще бъде положена 
ударопоглъщаща каучу-
кова настилка в четири 
цвята: небесносин, синя 
дъга, синьо-сив и тъмно-
син. Цветовото оформ-
л е н и е  п р е д с т а в л я в а 

вълнообразно преминава-
не от един цвят към друг, 
от най-светлия към най-
тъмния.

Територията на дет-
ските площадки е ограде-
на от паркова среда, за 
която има предвидена 
ограда по целия периметър. 

Поради това няма нужда 
да са оградени всички зо-
нирани детски площадки. 
Те са съобразени с Наред-
бата за условията и реда 
за устройството и безо-
пасността на площадките 
за игра. 

Кът за стрийт фитнес
От южната страна на 

детската площадка ще 
бъде обособен кът за 
стрийт фитнес. Ще се 
монтира комбиниран спор-
тен уред. В същата зона 
ще бъдат разположени 
три велоергометъра – един 
двоен и два единични. А 
около дървото, попадащо 
в зоната на площадката, 
ще бъде монтирана пейка. 
Тук също ще има ударо-
поглъщаща каучукова на-
стилка.

Магаренцето ще бъде 
център на зона за отдих.

Около емблематичната 
статуя ще има настилка 
от павета, както и пейки. 
Отделно ще бъдат поста-
вени три пейки с маси за 
игра и една соларна пейка. 

Там ще бъде поставен 
питейният фонтан, кош-
чета за отпадъци и две 
велостойки. 

Освен съществуващата 
досега растителност, ще 
бъдат засети и красиви 
Китайски глицинии, които 
ще направят естествена 
сянка над пейките и с 
красивите си лилави цве-
тове ще създават много 
приятно усещане на мес-
тата за почивка. Ще се 
засадят още много много-
годишни цветя, като са 
предвидени видове, устой-
чиви на замърсяването на 
въздуха. Цялата расти-
телност ще се поддържа 
с автоматизирана полив-
на система. 

Съществуващите бор-
дюри ще бъдат подменени 
с плочи и където е необ-
ходимо, ще бъдат положе-
ни на нови места. Пред-
вижда се реконструкция 
на подпорните стени, 
които ще бъдат оформе-
ни с нова облицовка от 
камък и шапка.

Започва ремонтът на „Магарешкия площад“ 

Магарешкия площад преди

Магарешкия площад в момента

12 октомври е крайният срок за подаване на 
заявления за гласуване по настоящ адрес
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Национална информа-
ционна кампания за 
превенция на насили-

ето и злоупотребата с 
деца се провежда в община 
Созопол. Кампанията цели 
гарантиране правото на 
закрила от насилие на 
всички деца и особено на 
деца във висок риск от 
уязвимост, както и да се 
мобилизира общността и 
се стигне до промяна в 
обществените нагласи.

Провеждането на кам-
панията е в изпълнение на 
мярка 1.1. на Оперативна 
цел 1 „Създаване на безо-
пасна, устойчива и разви-
ваща семейна среда и 
предоставяне на специа-

лизирана помощ и подкре-
па на родителите, закон-
ните представители, на 
полагащите грижи лица“ 
към Стратегическа цел I 
„Гарантиране на ефектив-
на защита от насилие и 
вредно влияние върху де-
цата в средата на живот“ 
от Плана за действие за 
изпълнение на Национал-
ната програма за превенция 
на насилието и злоупотре-
бата с деца (2023 – 2026 г.)

Националната кампания 
е  под мотото „Бъди смел, 
бъди добър!“ 

Предвидените дейности 
в кампанията:

1. Детски конкурс за есе 
и фотография/колаж на 

тема срещу насилието на 
тема „Светът е по-добро 
място без насилие“. 

2. Спортни активности 
на открито. 

3. Засаждане на дърво 
във всяка една община с 
послание на децата срещу 
насилието. 

4. Осветяване на знако-
ви сгради в общините под 
наслов за борбата срещу 
насилието. За събитието 
е избрана датата 20 ноем-
ври, когато се навършват 
35 години от приемането 
на основополагащия меж-
дународен акт за правата 
на детето – Конвенцията 
на ООН за правата на де-
тето. 

Ще бъдат създадени и 
видеопослания от извест-
ни личности към деца за 
насилието, за неговите 
вредни последици и за до-
бротата. Предвижда се и 
организирането на онлайн 
информационни дни за 
обсъждане на дискусионни 
въпроси, за трудностите 
и предизвикателствата 
в работата по случаи на 
насилие, агресия и злоупо-
треба с деца, с които се 
сблъскват професионали-
стите работещи с деца, 
провеждане на междуин-
ституционална работна 
среща по проблемите на 
агресията между деца и 
над деца.

Спортно събитие се про-
веде в с. Зидарово. То е част 
от кампания на Държавната 
агенция за защита на детето 
срещу насилието над деца. 
Участие в спортното съби-
тие взеха и част от потре-
бителите от изпълнявания 
от Община Созопол проект 
“Бъдеще за децата на община 
Созопол”. 

Проведоха се и щафетни 
игри, след което се раздадоха 
награди на децата. Участие 
в организирания баскетболен 
мач взеха и кметът на с. 
Зидарово Христо Бардуков и 
Йордан Петков – директор 
на Дирекция „Култура, тури-
зъм и стопански дейности“.

Деца спортуваха в Зидарово срещу насилието

Община Созопол ви кани 
да участвате в детски 
конкурс за есе и фотография/
колаж на тема „Светът е 
по-добро място без насилие“. 
Той е част от кампанията 
за промяна на обществени-
те нагласи и постигане на 
нулева толерантност към 
всякакъв вид насилие над и 
между деца. 

РЕГЛАМЕНТ ЗА ПРОВЕЖ-
ДАНЕ НА КОНКУРС

1. Организатор на Кон-
курса

Организатор на Конкур-
са е Държавната агенция за 
закрила на детето – специа-
лизиран орган на Министер-
ски съвет за ръководство, 
координация и контрол на 
системата за закрила на 
детето в Република Бълга-
рия и нейни партньори-съ-
организатори.

2. Общи положения
– Конкурсът се органи-

зира от Държавната аген-
ция за закрила на детето 
в изпълнение на мярка 1.1. 

на Оперативна цел 1 „Съз-
даване на безопасна, устой-
чива и развиваща семейна 
среда и предоставяне на 
специализирана помощ и 
подкрепа на родителите, 
законните представите-
ли, на полагащите грижи 
лица“ към Стратегическа 
цел I „Гарантиране на 
ефективна защита от 
насилие и вредно влияние 
върху децата в средата на 
живот“ от Плана за дейст-
вие за изпълнение на На-
ционалната програма за 
превенция на насилието и 
злоупотребата с деца (2023 
– 2026 г.) е предвидено про-
веждане на Национална 
информационна кампания 
за превенция на насилието 
и злоупотребата с деца, 
която цели гарантиране 
правото на закрила от 
насилие на всички деца и 
особено на деца във висок 
риск от уязвимост, както 
и да се мобилизира общ-
ността и се стигне до 
промяна в обществените 
нагласи. Националната 

кампания ще бъде под мо-
тото „Бъди смел, бъди 
добър!“.

– Настоящият Регламент 
урежда отношенията меж-
ду Държавната агенция за 
закрила на детето и учас-
тниците във връзка с про-
веждането на Конкурса.

– Конкурсът ще се про-
вежда на тема срещу наси-
лието „Светът е по-добро 
място без насилие“ и включ-
ва:

– есе;
– фотография;
– колаж.
– Държавната агенция за 

закрила на детето си запаз-
ва правото, по своя прецен-
ка и без предизвестие, да 
прекрати, прекъсне или 
промени продължителнос-
тта или условията на 
Конкурса в случай че въз-
никнат непредвидени об-
стоятелства, които се 
явяват пречка за неговото 
нормално протичане или 
такива, които създават 
трудности за провеждане-
то му.

– Конкурсът се провежда 
в три категории – есе, фо-
тография, колаж.

3. Срок за участие в Кон-
курса

– Есетата, фотографи-
ите или колажите за учас-
тие в Конкурса могат да 
бъдат подавани от учас-
тниците на e-mail: konkurs.
dazd2024@sacp.government.
bg или по Български пощи 
за сметка на ДАЗД, в периода 
от 9:00 часа на 20.09.2024 г. 
до 23:59 часа на 31.10.2024 г.

– Есетата, фотографи-
ите и колажите, подадени 
след крайния срок, посочен 
в предходната точка, няма 
да бъдат приети за участие 
в Конкурса.

4. Право на участие в 
Конкурса

– В Конкурса за категория 
„Фотография“ имат право 
да участват всички деца на 
възраст от 7 до 17 години, 
разделени в три възрасто-
ви групи – от 7 години до 11 
години, от 12 годни до 14 

години и от 15 години до18 
ненавършени години;

– В Конкурса за категория 
„Есе“ имат право да участ-
ват всички деца на възраст 

от 12 до 17 години, разделе-
ни в две възрастови групи 
– от 12 години до 14 години 
и от 15 години до18 нена-
вършени години.

Покана за участие в детски конкурс за есе и фотография/
колаж на тема „Светът е по-добро място без насилие“
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Бивши и настоящи учители се събраха на среща 
на поколенията в СУ „Св. св. Кирил и Методий“

Редактор 
ЕКАТЕРИНА КАПРОВА

Приложението „Созопол“ излиза през седмица в петък

Тел.: 0550 25775
e-mail: press@sozopol.bg

Среща на поколенията 
се организира на 5 
октомври – Деня на 

учителя, в СУ „Св. св. Кирил 
и Методий“, гр. Созопол. 
Бивши и настоящи учите-
ли се събраха, за да отбе-
лежат празника. Празни-
кът бе уважен и от кмета 
на община Созопол Тихомир 
Янакиев, който подари 
сладка изненада за праз-
ника. Той поздрави учите-
лите и им благодари за 
това, че отдават цялото 
си сърце в професията и 
любовта към децата. 

„Това събитие е прекрас-
на възможност за обмяна 

на опит, спомени и вдъх-
новение между поколени-
ята. Учителите, които 
вече са пенсионирани, 
могат да разкажат за 
своите постижения и 
предизвикателства в 
професията, докато по-
младите колеги споделят 
съвременните тенденции 
и методи в образованието. 
Такъв вид събития създа-
ват чувство за приемстве-
ност и уважение към ро-
л я т а  н а  у ч и т е л я  в 
обществото“, каза насто-
ящият директор на учи-
лището Димитрина Ще-
рионова. 

Кметът Тихомир Яна-
киев посети няколко пен-
сионерски клуба и лично 
поздрави възрастните 
хора от Созопол, Черно-
морец и селата Росен, Атия 
и Равадиново. Той, придру-
жаван от заместник-кме-
та Андрей Николов, дирек-
тора на Комплекса за 
социални услуги и здраве-
опазване в община Созопол 
Йорданка Димитрова, 
директора на Дирекция 
„Култура, туризъм и сто-
пански дейности“ Йордан 
Петков и общински съвет-
ници, зарадваха празнува-
щите Деня на възрастни-
те хора с подаръци и 
пожелания за здраве и 
дълголетие. 

„Благодаря ви за грижи-
те и любовта към нас – 

вашите деца и внуци! По-
желавам ви да имате здрав 
дух и да се радвате на дълъг 
и щастлив живот! Най-
много ви пожелавам да са 
здрави всички, за които 
мислите, защото знам, че 
само така ще се чувствате 
добре“, каза кметът Ти-
хомир Янакиев.  

Заместник-кметът 
Тодор Дамянов и други 
служители в община Со-
зопол посетиха пенсионер-
ските клубове в остана-
лите населени места.

Навсякъде гостите 
бяха посрещнати с усмив-
ка и благодариха за уваже-
нието, което ръковод-
ството на общината им 
засвидетелства. 

В долния квартал в Атия 
поискаха също да имат 

клуб, какъвто беше напра-
вен в горния. Там пък се 
бяха подготвили с фолкло-
рен оркестър, което не-
изменно доведе до кръшно 
хоро. Пенсионерски клуб 
поискаха и в Равадиново. 
Там държавата преотстъ-
пи на общината имот и 
това желание скоро ще 
бъде осъществено. 

В Созопол председател-
ката на пенсионерското 
дружество Сийка Рупова 
си беше подготвила вдъх-
новяваща реч. Всички пяха 
песен за младостта, а г-жа 
Рупова дори прочете свое 
стихотворение. 

Накрая всички си поже-
лаха догодина да се съберат 
отново в същия състав на 
празника на възрастните 
хора. 

Кметът на община Со-
зопол Тихомир Янакиев, 
заместник-кметът Андрей 
Николов и кметът на с. 
Крушевец Милка Стамбо-
лиева прерязаха лентата 
на реновирания пенсионер-
ски клуб в селото. 

На помещението е на-
правен цялостен ремонт, 
закупено е ново оборудва-
не и мебели. Санитарният 
възел е обновен напълно. 
Възрастните хора вече ще 
се отопляват с климатик. 
За тях е поставен нов 
телевизор. Оборудвана е 
и кухня. 

Кметът Янакиев поже-
ла на хората в третата 
възраст в навечерието на 
техния празник – 1 октом-
ври, да са здрави и да се 
радват на новата си при-
добивка. Той заяви, че 
Община Созопол ще про-
дължи да полага грижи 
животът на пенсионери-
те да става по-лек и да им 
е удобно и да са спокойни. 
Тихомир Янакиев благода-
ри на екипа на Комплекса 
за социални услуги и здра-
веопазване в Община Со-
зопол, воден от Йорданка 
Димитрова, които са на-
правили реализацията на 
ремонта възможна. „Бла-
годаря на колегите от 
Комплекса  за полаганите 
грижи за възрастните 
хора и тези в неравностой-
но положение в общината. 
Тези хора разчитат на вас“, 
каза кметът.

Кметът Милка Стам-
болиева също пожела в 
обновения клуб да има 
много тържества, песни 
и танци. А присъстващи-
те не се забавиха с първо-
то хоро.

Кметът Тихомир Янакиев 
поздрави лично възрастните 

хора в община Созопол

В Крушевец вече имат 
модерен пенсионерски клуб

7.10.2024 – ОТ 10:00 Ч. ДО 11:00 Ч.
С. АТИЯ – Ж.К. АТИЯ, ДО ДЕТСКАТА ПЛОЩАДКА

7.10.2024 – ОТ 11:30 Ч. ДО 12:30 Ч. 
С. АТИЯ – Ж.К. МИНЬОР, ДО „ХР. СТОКИ“ 

10.10.2024 – ОТ 10:00 Ч. ДО 11:00 Ч.
С. РАВАДИНОВО – ПРЕД КМЕТСТВОТО

16.10.2024 – ОТ 10:00 Ч. ДО 11:00 Ч.
ГР. ЧЕРНОМОРЕЦ –СРЕЩУ ПОЩАТА

23.10.2024 – от 10:00 ч. до11:00 ч.
С. РАВНА ГОРА- ПРЕД КМЕТСТВОТО

23.10.2024 – от 11:30 ч. до 12:30 ч.
С.РОСЕН - ПРЕД КМЕТСТВОТО 

28.10.2024 – от 09:30 ч. до 11:30 ч.
ГР.СОЗОПОЛ - НОВ ГРАД ДО КИТА

28.10.2024 – от 12:30 ч. до 13:30 ч.
ГР. СОЗОПОЛ - СТАР ГРАД ДО КОТВАТА

ГРАФИК НА МОБИЛЕН СЪБИРАТЕЛЕН ПУНКТ ЗА ОПАСНИ ОТПАДЪЦИ СОЗОПОЛ
месец ОКТОМВРИ 2024 г.
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Метаморфози. СДС и приемниците му – настанени в дома на бившия градоначалник на улица „Богориди“

СОНЯ КЕХЛИБАРЕВА

Разхождайки се по ул. „Бо-
гориди“, пред погледа ми 
попада една синя къща, все 
още пощадена от времето. В 
нея са настанени офиси на 
днешни политически партии, 
а дворът ѝ е превърнат в 
уютен ресторант. Малко 
хора знаят, че това е била 
къщата на един от кмето-
вете на Бургас от миналия 
век – Христо Богоев. Преди 
време общината бе постави-
ла на фасадата табелка, 
която указваше, че тя е по-
строена през 1910 г. и проек-
тирана от Рикардо Тоскани. 
Днес този знак е прибран.

Кой е бил собственик на 
тази къща? Каква история 
крие? Какви превратности 
са преживели хората, обита-
ващи този дом?

Историята на Христо 
Попминев Богоев

Роден в село Змеево Ста-
розагорско, в семейството 
на иерей Мина и презвитера 
Стояна, която е пряка по-
томка на поп Стойко Вла-
диславов (Софроний Врачански). 
Основното си образование 
Христо завършва в родното 
си село, а след това продъл-
жава класното си обучение в 
Ст. Загора. След което учи-
телства в Мъглиж, Енина и 
Шипка. Христо Богоев взема 
участие в подготовката на 
Старозагорското въстание 
1875 г. Спомените му за този 
период в с. Шипка, отпечата-
ни във в-к „ Знаме“през 1929 
г. На следващата 1876 г. ак-
тивно участва и в подготов-
ката на Априлското въстание. 
Има възможност лично да се 
запознае с революционерите 
Тодор Каблешков, Георги 
Измирлиев, Панайот Волов, 
Захари Стоянов. 

След разгрома на въста-
нието, привлечен от земля-
ка си Йови Воденичаров, се 
заселва в Айтос. Жени се за 
14-годишната девойка Каля 
(Калиопа) Епова, чийто баща 
е доставчик на шаяк и сукно 
за редовната турска войска 
и постоянно е сновял от 
Сливен – Айтос и Цариград. 
Той е бил съдружник на Добри 

Желязков Фабрикаджията 
от Сливен , чиято продукция 
е разпространявал. Тъстът 
дава солидна зестра на дъще-
ря си и с тези пари е постро-
ена къщата в Бургас на ул. 
„Богориди“№34. Тоскани се 
заема с проектиране на дву-
етажната къща. Външното 
архитектурно оформление 
на сградата е оригинално. 
Отсичане на ъгъла на къща-
та и акцентиране на балкон 
с парапет, подпрян с две ко-
лони, завършващи с два кра-
сиви капитела, дават облика 
на парадност. Оригинално е 
решението на входната вра-
та, която няма пряк излаз 
към централната улица. 
Оградата, наподобяваща 
възрожденските порти, 
въвежда в дворното прос-
транство, където се намира 
централният вход на къща-
та. Два етажа с по четири 
стени със сервизно помеще-
ние в партера е вътрешната 
планова композиция. Стени-
те и таванът са богато де-
корирани, а вътре е била 
обзаведена с красиви мебели, 
изработени от орехово дър-
во, украсени с майсторски 
дърворезби. През 1974 г. синът 
на Христо Богоев предоста-
вя на музея мебелите от 
бащината къща: кръгла маса 
със столове, тоалетка, нощ-
ни шкафчета, гардероб, диван 
с огледала и др. Така те са 
запазени от разграбване и се 
съхраняват в експозиция на 
ул. „Фотинов“.

Общественик, окръжен 
управител и кмет. 

Честване на 
исторически събития

По време на Съединението 
Христо Богоев е председател 
на Пазарджишкия окръжен 
съд. В периода 1894 – 1998 г. е 
адвокат в Бургас. От 1898 г. 
е окръжен управител на Шу-
мен. В 1911 г. отново изпъл-
нява същата функция. През 
1911 – 1913 г. е окръжен упра-
вител на Бургас.

При статистическото 
преброяване през 1900 г. на-
селението на Бургас наброя-
ва 11 703 души. Градът наби-
ра икономическа сила.

През май 1901 г. Христо 
Богоев е избран за кмет на 

Бургас. Изпълнява тази функ-
ция година и половина до 22 
септември 1902 г. и по негово 
време се случват интересни 
събития. Върл противник на 
Стефан Стамболов и режима 
по времето на управлението 
му, Богоев е членувал в Народ-
ната партия на д-р Констан-
тин Стоилов.

На 30 юни 1901 г. Великият 
княз Александър Михайлович 
пристига в Бургас с големия 
руски броненосец „Ростислав“. 
Военният кораб е бил с впе-
чатляващи размери, с мно-
жество оръдия, разположени 
на шест етажа и 600 души 
обслужващ състав– матроси 
и офицери. Броненосецът 
навлиза на бургаското прис-
танище точно в 10 часа, 
поздравен от 11 топовни 
гърмежа и е посрещнат от 
малък миноносец, воден от 
българския параход „Надеж-
да“, на който е пътувал княз 
Фердинанд, генерал Ботев и 
др. официални лица. Кметът 
Богоев посреща височайшите 
гости с хляб и сол. Отслужен 
е молебен от Сливенския 
владика Гервасий, след който 
пред бургаското гражданство 
се устройва военен парад, 
командван от полк. Дрангов. 
На следващия ден 1 юли бро-
неносецът с Великия княз на 
борда отплува за Кюстенджа. 
Визитата в Бургас и Варна е 
във връзка със сключената 
военна конвенция между 
България и Русия. 

На редовно заседание на 
Градския съвет на 18 април 
1902 г. е взето решение за 

отпразнуване на 25-годишен 
юбилей на българския екзарх 
Йосиф I. Кметът Богоев е 
командирован в Цариград за 
участие в тържеството, 
което се провежда на 23 април. 
На същия ден в Бургас е от-
белязана годишнината и в 
знак на признателност за 
делото на екзарха е именува-
на улица на негово име Йосиф 
І (дн. ул. „Филип Кутев“).

По случай 25 годишнината 
от обявяването на Април-
ското въстание на 20 април 
1901 г. бургаското гражданство 
масово се включва в чества-
нето.

Друга една знаменателна 
за времето си годишнина е 
отбелязана на 17 април 1902 
г това е 25-годишнината от 
обявяването на Руско-тур-
ската война. Издадена е за-
повед да се отслужи тър-
ж е с т в е н  м о л е б е н  в 
българската черква и да се 
изпрати благодарствена 
телеграма до граф Игнатиев.

За отбелязване на 25 го-
дишнина от боевете на 
Шипка, на 30 юли 1902 г. на 
бургаското пристанище 
пристигат гости от Русия. 
Водач на руската делегация 
за тържествата е Великия 
княз Николай Николаевич, 
внук на руския цар Николай 
IІ. С изключителна тържест-
веност делегацията е по-
срещната от населението. 

Кметът Богоев и бургаските 
първенци посрещат делега-
цията, която се отправя за 
тържествата на Шипка и 
възстановката на Шипчен-
ската епопея. 

През неговото кметува-
не Градската управа се 
грижи за спазване на стро-
ителните правила в града 
и съставните села. През май 
1902 г. кметът издава запо-
вед за забрана на строеж на 
сгради, огради на дворове, 
различни видове постройки 
и заграждане на части от 
общинската мера, без раз-
решение от наместника и 
без да е забранена определе-
ната такса. Продължава 
процесът на именуване на 
улиците на града, поставя-
не на калдъръм и тротоари 
и се определят кои от ули-
ците на Бургас са чаршийски 
(търговски). Градската 
управа полага грижи за чис-
тотата на града и хигиени-
зирането на училищата. 
Отпускат се помощи за 
бедни ученици.

Като окръжен управител 
през 1911 – 1913 г. той съ-
действа за основаването на 
Археологическия музей в 
Бургас. Христо Богоев става 
първия председател на Архе-
ологическото дружество 
„Дебелт“. Благодарение на 
неговата подкрепа и съдей-
ствие са спасени редица ар-

хеологически и културни 
ценности.

По време на Балканската 
война Христо Богоев е начал-
ник на административния 
отдел в Одрин.

След 1920 г. Богоев се от-
тегля от политическия 
живот и заедно с жена си и 
дъщеря си се отдават на 
благотворителни дейности. 
Отдава сили и средства за 
подпомагане на бургаското 
сиропиталище и старопита-
лище, на Червения кръст. 
Богоев е основател на адво-
катския пенсионен фонд, 
инициатор на безплатни 
адвокатски защити.

Умира на 14 януари 1930 г. 
Изпратен с уважение и пре-
клонение от хората. Остава 
в съзнанието на бургазлии 
като будната съвест на 
града.

Внукът му Христо Димов 
Богоев, професор по право в 
университета в Сиракюз, в 
щата Ню Йорк, САЩ разказ-
ва за дядо си пред Кирил Кънев 
(публикувано в сп. „Море“, бр. 
3-4, 1997). 

Авторката благодари на 
музейните работници, на 
Държавния архив, на Регио-
нална библиотека „П. Яворов“ 
за предоставените протоко-
ли и материали, на базата на 
които статията доби цялос-
тен вид.

Кметът на Бургас Христо Богоев никога 
не прекрачва прага на цар Фердинанд

Христо Богоев кмет на Бургас 
1901 – 1902 г.

Христо Бого-
ев на излет 
с близките 
си. Той е на 
последния ред, 
вторият от 
ляво надясно
ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ

Домът на 
Богоеви на 

ул.Богориди 
1970 г.

Мебели, собственост на сем. Богоеви
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Наука. За антиматерията и други съвременни чудеса разказва инж. Петя Желева, 
преподавател в Професионалната техническа гимназия

ДОНА МИТЕВА

„Всичко, което видях и 
научих в ЦЕРН, не може да 
се опише с думи, то тряб-
ва да се преживее – особено 
това, когато си на почти 
100 метра под земята, в 
детектора CMS. Беше 
вълшебно, различно и 
неописуемо изживяване, 
приключение в света на 
съвременната наука“, 
казва инж. Петя Желева 
от Професионална тех-
ническа гимназия в Бургас 
след пътуването си до 
Женева. Тя е единствени-
ят участник от област 
Бургас, преминал обучение 
по националната учител-
ска програма в Европейския 
център за ядрени изслед-
вания този септември.

Местоположението на 
ЦЕРН

е уникално – малко град-
че, което е в две държави 
– Швейцария и Франция. 
Улиците носят имена на 
известни учени. Тук се 
намира най-големият ус-
корител на частици, в 
който се извършват ре-
волюционни изследвания.

„Бях избрана сред 30 
учители, които взеха учас-
тие в квалификационния 
курс в ЦЕРН по Национал-
ната програма „Мотиви-
рани учители и квалифи-
кация“, предназначена за 
преподаватели в области-
те „Техника“ и „Информа-
тика“, обясни бургаската 
преподавателка. 

Участниците в тази 
програма са одобрени с 
конкурс, организиран от 
Министерството на об-
разованието и науката 
(МОН). Селекцията е въз 
основа на професионална-
та квалификация на кан-
д и д а т и т е ,  т я х н о т о 
участие в училищни, об-
щински, национални и 
международни проекти.

В навечерието на 24 май 
инж. Желева, която е 

старши учител по мате-
матика и информационни 
технологии, беше удосто-
ена с престижната гра-
мота „Неофит Рилски“ 
отново от Министер-
ството на образованието 
и науката, което допри-
несе и за включването ѝ в 
групата от българи учас-
тници в квалификационния 
курс в ЦЕРН. Високата 
награда ѝ бе връчена от 
Петя Петрова, началник 
на Регионално управление 
на образованието в Бургас, 
и Димитър Николов, кмет 
на Бургас.

„ЦЕРН е Централна 
лаборатория по ядрени 
изследвания с послание 
„Наука за мир“. 

Мисията на ЦЕРН 

в областта на науката 
е да разширява границите 
на познанието, като дава 
отговори на въпросите 
за тайните на големия 
взрив, как е изглеждала 
материята в първите 
моменти от съществува-
нето на Вселената, какво 
е маса, как е придобита, 
защо някои елементарни 
частици нямат маса, от 
какво е направена 96% от 
Вселената т.н. „тъмна 
материя“, обяснява Же-
лева.

Най-впечатляващо за 
инж. Желева е било посе-
щението в CERN Data 
Center – сърцето на науч-
ната и компютърна ин-
фраструктура на ЦЕРН, 
където се запазват огро-
мни количества данни, 
събрани от проведените 
експерименти, и има зала, 
която представя исто-
рията на компютърните 
технологии с редки екс-
понати и информационни 
табла. 

„В лабораторията S‘Cool 
Lab участвахме в експери-
менти, при които наблю-
давахме следите, оставени 
от алфа- и бета- части-
ците. Запознахме се с мо-
дерните техники за от-

криване на елементарни 
частици.

Обучението в ЦЕРН

предостави на всички 
участници възможността 
да се докоснем до най-но-
вите технологии и научни 
постижения. Особено 
беше важно да научим за 
откритията в областта 
на медицината, включи-
телно като GRID техно-
логиите, които се използ-
в а т  з а  а н а л и з  н а 
медицински данни и диаг-
ностика на заболявания 
като рак“, разказва учи-
телката. 

В ЦЕРН работят и дос-
та българи, учени от 
различни области, с които 
участниците в курса се 
запознават и контакту-
ват.

„С помощта на всички 
български учени се пото-
пихме в реалната физика, 
роботика, IT технологии. 

 
В сърцето на ЦЕРН 

почувствах 
родолюбието,

когато видях българския 
трибагреник и осъзнах 
колко значим е български-
ят принос в науката“, 
дава сметка за чувствата 
си бургазлийката.

За нея посещението в 
ЦЕРН е и пътуване назад 
във времето, защото има 
възможност да види къде 
се намира кабинетът на 
Тим Бърнърс-Лий , който 
е основоположник и съз-
дател на WWW и първия 
уеб-сървър, създаден от 
него.

„ЦЕРН обединява уси-
лията на европейските 
държави за изследвания с 
мирни цели в областта 
на физиката на елемен-
тарните частици. Обу-
чението ни, накратко 
казано, включваше лекции, 
изнесени от водещи бъл-
гарски учени, работещи в 
ЦЕРН, както и посещения 
на някои от най-важните 
лаборатории и съоръже-
ния. 

Сред тях бяха фабрика-
т а  з а  а н т и м а т е р и я 
(Antimatter Factory), кон-
тролният център на 
Международната косми-
ческа станция (AMS), 
както и детекторите 
ATLAS и CMS, разположени 
на 100 метра под земята. 
CMS детекторът е един 
от четирите основни 
детектора за регистри-
ране на елементарни 
частици в Големия адронен 
колайдер (LHC), като в 
него има значително бъл-
гарско участие“, обобща-
ва инж. Желева.

„Най-много ме впечат-
ли центърът за идеи 
Ideasquare. В него стаите 
са преносими и могат да 
се разположат в която и 

да е точка на света. В 
него учени, студенти, 
докторанти творят 
нестандартни идеи. На-
пример – пода с въздушни 
възглавници за защита 
при падане, хирургическа 
лаборатория на бъдещето, 
в която хирурзите ще 
работят със специална 
лампа, позволяваща да 
видят органите, без да се 
ползва скалпел, и още 
много „щури идеи“, но 
нали науката е безкрайна… 
като Вселената“, споделя 
още от преживяванията 
си инж. Желева.

Наред с лекциите и 
чудесата на ЦЕРН гости-
те имат и 

културна програма, 

чрез която се запознават 
с Женева и забележител-
ностите на града. Освен 
това посещават старин-
ното френско градче 
Анеси, наречено „Френс-
ката Венеция“, разглеждат 
Веве – града на Чарли Чаплин 
и шоколадите Нестле, 
Монтрьо – един от най-
красивите курорти в Ев-
ропа, а също така и замъ-
ка „Шийон“.

Сега със сигурност инж. 
Желева може да заяви на 
своите колеги и ученици: 
„Не, антиматерията не е 
научна фантастика, а 
ЦЕРН е единственото 
място, където тя се изу-
чава от всички гледни 
точки. И не само това – там 
я произвеждат, за да я 
сравнят с материята, да 
открият как ѝ влияе гра-
витацията, защо при 
Сътворението, или при 
т. нар. Голям взрив коли-
чествата материя и ан-
тиматерия са били равни, 
но впоследствие нещо се 
случва и антиматерията 
рязко намалява“.

Тя с увлечение разказва 
за наученото от българския 
инженер в ЦЕРН Мирослав 
Атанасов. За задълбоче-
ното търсене от страна 
на учените на разликите 
между материя и антима-
терия. И за това как 
откриват и невероятни-
те ѝ приложения в меди-
цината. 

Антиматерията се 
използва при създаването 
на изотопи за петскене-
рите, с които да се уста-
нови къде точно е туморът. 
Благодарение на антима-

терията се правят пре-
цизни снимки на мозъка. 
С нея може да се диагно-
стицира деменцията и 
много други заболявания, 
чието ранно откриване е 
свързано с успешното 
лечение. 

И допълва, че изследо-
вателите от Фабриката 
за антиматерия в ЦЕРН 
могат да направят както 
позитроний, така и ан-
типротони…, за това, че 
е получен и антихелий…

А накрая обобщава: 
„Задаваме си въпрос дали 
тези изследвания ще ни 
разкрият тайните на 
антиматерията, но според 
учените се смята, че все 
още не разбираме доста-
тъчно какво е това“.

Връщайки се от Женева 
и света на науката в ре-
алността на преподава-
телската си работа в 
Бургас, инж. Желева е си-
гурна: „Благодарение на 
опита ми, натрупан в 
ЦЕРН, ще науча учениците 
да следват своите мечти, 
да вярват, че няма невъз-
можни неща, че способно-
стите на човешкия мозък 
са безкрайни…, както е 
безкрайна науката“.

България става официална страна член на ЦЕРН, след като ратифицира Конвенцията за член-
ство в ЦЕРН и предава договора на ЮНЕСКО на 11 юни 1999 г. и българското знаме е издигнато до 
знамената на останалите 19 страни членки. Според проф. Лучано Маяни – бивш генерален дирек-
тор на ЦЕРН, това е съществена стъпка към европейската интеграция на България

Българската група учители

Директорът на гимназията Радка Костадинова, началникът 
на РУО Петя Петрова и инж. Петя Желева (от ляво надясно) по 
време на церемонията за връчването на наградите „Неофит 
Рилски“
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ДОНА МИТЕВА

Дарина Радостинова 
Петкова е само на 12 годи-
ни, но в нейната биография 
вече пише, че е пяла с ве-
ликия Ал Бано на една 
сцена. И то в родния ѝ град 
– Бургас. 

Музикалния си талант 
момичето наследява от 
своята баба по майчина 
линия Станка Дралчева, 
която освен че е научен 
сътрудник в сферата на 
химията, е свирила и в 
първата „Тоника“. Когато 
съставът се създава в 
Бургас, са били голяма 
група и една от цигулар-
ките тогава е точно 
Станка Дралчева.

Дарина е ученичка  
в СУ „Епископ 
Константин 
Преславски“ 

Въпреки поканите да 
учи в Бургаското музикал-
но училище, родителите 
ѝ решават да остане в 
кварталното училище, 
което по техни думи е 
прекрасно, и осигурява на 
своите ученици всички 
отлични възможности за 
обучение. Една от причи-
ните да е в това училище 
е и фактът, че родители-
те ѝ са твърде ангажира-
ни с работата си и няма 
как да я придружават до 
специализираното учили-
ще за изкуства, което се 
намира в отдалечен край 
на града.

На шест години моми-
ченцето започва да се 
занимава с музика по идея 
на своята баба. За Дарина 
семейството избира друг 
струнен инструмент – 
китарата. Благодарение 
на познанствата и прия-
телствата на Станка 
Дралчева с кръга „Тоника“, 
един от първите музикан-
ти от групата, Яким 
Якимов, е учител по ки-
тара на момичето и до 
днес.

Семейството също 
подкрепя музикалния та-
лант на малката Дарина.

„За мен е много важно 
детето да има занимания, 

да не е постоянно 
на телефона или 

таблета

А какво по-хубаво от 
това да избяга от ежедне-
вието, свирейки и пеейки. 
Тя играе и тенис на корт 
– това е и другото ѝ хоби“, 
разказа майката на та-
лантливата Дарина – Не-
ли Петкова.

Подразбираме, че на 
дванадесетгодишната 
чаровница ѝ се удава и 
футболът, не по-малко 
отколкото на момчетата, 
но семейството предпо-
чита тя да се отдаде на 

китарата и тениса извън 
учебните занятия.

Шестокласничката 
все още не крои сериозни 
планове за бъдещето си. 
Тепърва ѝ предстоят 
сериозни избори, които 
сигурно няма да са леки, 
защото таткото е при-
върженик на точните 
науки и вижда порасна-
лото си момиченце ин-
женер, лекар, адвокат…, 
защото всички роднини 
имат кариери в тези 
професии. 

Майката не определя 
граници, тя казва, че де-
тето трябва да следва 
своя път, да прави това, 
което то самото иска. 
Всички се успокояват с 
това, че все още е рано да 
се правят избори.

Основна причина 
Дарина да се 

изправи на една 
сцена с Ал Бано

е фактът, че и двамата 
родители работят в мул-
тинационалната компания, 
която организира концер-
та в Бургас и по чиято 
покана гостува италиан-
ският изпълнител, поко-
рил света с гласа си.

Това е второ изпълнение 
на фирмен концерт за 
малката китаристка. 
Миналата година тя по-
пада в полезрението на 
организаторите на кон-
цертите и е поканена да 
участва заедно с „Фонда-
цията“ и Веселин Маринов. 
Това е първото излизане 
на голяма сцена на малка-
та Дарина. Тогава изпъл-
нението ѝ е

заедно с нейния 
учител Яким 

Якимов на 
голямата сцена

За смелостта и краси-
вото си изпълнение полу-
чава перце за китарата 
от Иван Лечев, който 
искрено се радва на талан-
та ѝ. Оказва се, че Дари 
няма сценична треска. За 
разлика от майка си, коя-
то преди изпълнението с 
Ал Бано е полужива, мал-
ката е овладяна. А първи-
те ѝ думи след самостоя-
телното изпълнение на 
Liberta, и след това и с Ал 

Бано, при слизането от 
сцената са: „Мисля, че 
добре се справих“. Този 
коментар показва, че мал-
ката бургазлийка е изклю-
чително взискателна към 
себе си. Това потвърждават 
и родителите ѝ.

Изключително спокой-
но, детето усеща топли-
ната на изпълнителя от 
световна величина, прие-
ма аплодисментите на 
повече от 5000 души пуб-
лика без да се главозамае 
и възгордее.

Песента Liberta шесток-
ласничката подготвя 
преди месеци заедно със 
своя учител Яким Якимов, 

без да подозира, че ще я пее 
заедно със своя идол – Ал 
Бано. Просто защото 
обожава италианска му-
зика, знае много песни и на 
Челентано. По-скоро я 
готви, за да изненада свои-
те съученици от учили-
щ е т о .  Л ю б о в т а  к ъ м 
италианската песен мо-
мичето има от баща си.

На първия учебен ден 
тази година Дарина пее 
като поздрав две песни – 
едната е „Катерино моме“, 
а другата – Liberta, за кои-
то е възнаградена с бурни 
аплодисменти от ученици, 
родители и учители.

За това, че е избрана от 

организаторите на фир-
мения концерт да пее с 
великия Ал Бано, малката 
и нейните родители раз-
бират броени дни преди 
концерта.

„Когато разбрахме, че 
ще идва Ал Бано за концер-
та, в съзнанието си аз 
видях Дари на една сцена с 
него. Всичко се проектира 
в моето съзнание“, разказ-
ва развълнуваната майка 
и допълва: „Много се радвам, 
че се получи тази колабо-
рация с музикантите на 
световно ниво, със самия 
Ал Бано, при положение че 
те имаха преди това не 
повече от 15 минути за 
репетиция“.

Любопитен факт е и 
това, че 

малката 
изпълнителка  

не знае италиански 

За брилянтното про-
изношение, което пости-
га, помага приятелка на 
майка ѝ, която живее в 
Италия.

На концерта Ал Бано 
прави комплимент на 
своята малка партньорка, 
че тя перфектно владее 
италиански и има чудесно 
произношение.

Дари освен че е доволна 
от изпълнението си, усе-
ща истинската симпатия 
на певеца към себе си и 
възторжеността на пуб-
ликата, която я аплодира 
бурно.

Независимо от това 
какъв ще бъде житейски-
ят път и кариерата на 
Дарина Петкова, незабра-
вим ще остане моментът, 
в който тя бе аплодирана 
заедно с 81-годишния Ал 
Бано в най-голямата зала 
на Бургас.

Признание. Бургаската публика я аплодира възторжено

Само на 12 години, Дарина пя с Ал Бано

Моменти от концертното изпълнение       ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ Преди концерта с невероятния Ал Бано      ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ

Щастливо семейство           ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ Дарина с маестро Йордан Камджалов 
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12 отбора влизат в спор за  
Купата на „БМФ Порт Бургас“
Голямата награда. Билети за футболния мач от Лига Европа между „Лудогорец“ и 
„Атлетик“ (Билбао), транспорт и нощувки в Разград

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

Остават броени дни до 
традиционната футболна 
надпревара за Купата на 
„БМФ Порт Бургас 2024“. 
Турнирът по мини футбол 
ще се проведе тази събота, 
12 октомври, в Спортен 
комплекс „Диалог 359 Арена”, 
парк „Езеро“ от 10 часа. 
Заявките за участие дос-
тигнаха своя лимит – 12 
отбора с младежи на възраст 
от 16 до 18 години ще мерят 
сили на терена тази годи-
на. Турнирът е напълно 
безплатен за участниците, 
като единствените условия 
са да сформират свои от-
бори от по 5 полеви играчи, 
вратар и 4 резерви, както 
и да не са действащи фут-
болисти от А и Б група. 
Футболните фенове ще 

могат да наблюдават сре-
щите на живо, както и 
онлайн във Фейсбук стра-
ницата на информационен 
сайт „На брега”.

120 млади футболисти 
ще се състезават за голя-
мата награда – билети за 
мача от Лига Европа между 
„Лудогорец“ и „Атлетик“ 
(Билбао), който ще се играе 
на 7 ноември 2024 г. на ста-
дион „Хювефарма Арена“ в 
Разград. За победителите 
„БМФ Порт Бургас“ ще 
организира транспорт от 
Бургас до Разград и обратно, 
както и нощувки.

Освен голямата награда, 
организаторите са под-
готвили купи, медали и 
индивидуални предметни 
награди за класиралите се 
на първите три места, 
както и подаръци за всеки 
участник в надпреварата.

„БМФ Порт Бургас“ АД е 
концесионер на пристанищ-
ните терминали „Бургас 
Изток 2” и „Бургас Запад” 
от 2012 г. и оттогава ак-
тивно присъства в общест-
вения живот на града. 
Дружеството организира 
и изцяло финансира тра-
диционния футболен тур-
нир, който за 9 години успя 
да се превърне в истински 
спортен празник, чакан с 
огромен интерес. Успеш-
ното развитие на спорт-
ната инициатива в годи-
ните доказва, че „БМФ Порт 
Бургас“ АД постига основ-
ната си цел – да помага за 
утвърждаването на спорт-
ни навици сред младите и 
да доказва, че когато биз-
несът е социално отговорен, 
той може да намери точ-
ното място, към което да 
насочи своята помощ.

120 млади 
футболисти 

ще се състеза-
ват за голяма-

та награда
ФОТО: „БМФ ПОРТ 

БУРГАС“

ПАНАЙОТ ГЕОРГИЕВ

Силен турнир по аме-
рикански футбол – Pirates 
Cup ще се проведе на 2 и 
3 ноември в Бургас. Със-
тезанието обещава ис-
тинско зрелище. На иг-
рищата на „Парк Арена 
ОЗК“ ще се съберат пет 
от най-силните българ-
ски отбори, за да се със-
тезават за трофея. Съ-
б и т и е т о  щ е  б ъ д е  с 
висока доза адреналин и 

емоции, като зрителите 
ще имат възможност да 
наблюдават най-добрите 
изпълнения в този спорт 
у нас.

В турнира ще участват 
шампионът на България 
„София Беърс“, полуфи-
налистът в Балканската 
лига „Софийски рицари“, 
както и амбициозният 
млад отбор „Варна Шаркс“. 
Също така, в надпрева-
рата ще се включи посто-
янно прогресиращият 
тим на „Шумен Брюърс“, 

който търси изява на 
високо ниво.

Домакин и организатор 
на турнира е клуб „Бур-
гаски пирати“, чиято цел 
е да популяризира амери-
канския футбол в региона 
и да вдъхнови младите да 
се запалят по този спорт. 

„Проектът е макси-
мално амбициозен и е 
призван да популяризира 
и вдигне нивото на раз-
витие на американския 
футбол в Бургас, да мо-
тивира деца и юноши на 

различна възраст да се 
запалят по този спорт. 
Целта ни е да се превър-
нем в един от водещите 
отбори в страната“, 
коментират от бургаския 
клуб.

Организаторите обе-
щават празник с много 
приятни изненади за 
всички зрители, от най-
малки до най-големи. 

„Очаквайте неотрази-
мо и запомнящо се шоу“, 
заявиха от ръководство-
то на „Бургаски пирати“.

ГЕОРГИ РУСИНОВ

Сериозни противоречия 
продължават да съпътст-
ват спортните изяви на 
бургаския плувец Цанко 
Цанков. Първоначално 
той бе признат за свето-
вен рекордьор след като 
на 19 септември 2024 г. 
успя да преплува 120 км по 
река Дунав. Две седмици 
след историческото му 
постижение, Асоциация-
та за световни рекорди 
(OWR) официално рати-
фицира рекорда, изпра-
щайки на Цанков серти-
фикат за автентичност 
и поздравления. Плувецът 
се изправи пред предиз-
викателството да пре-
плува два пъти над 100 
километра в Дунав, за да 
постигне признат рекорд.

„Изключително съм 
щастлив и горд от прис-
тигналия сертификат 
от OWR. Знам през какво 
преминах и колко трудно 
ми беше от психологиче-
ска гледна точка. Винаги 
съм плувал по правилата 
и никога не съм правил 
нещо нередно“, каза Цан-
ков с признателност.

Само няколко дни след 
официалното признание 
обаче, рекордът беше 
анулиран от OWR. Според 
изявление на асоциацията, 
изпратено до медии, ре-
шението е било взето 
след нови доказателства 
и консултация с между-
народни органи, за да се 
„запази прозрачността 
и интегритета на проце-
са на верификация“. Де-
тайли относно новите 
доказателства или при-

чините за анулирането 
не бяха посочени публич-
но.

Случаят с Цанков се 
усложни и от позицията 
на Международната асо-
циация за плуване в от-
крити води (WOWSA), 
която критикува плуве-
ца и неговия екип за пода-
ване на „манипулирани и 
непълни данни“ за първо-
то му плуване на 6 сеп-
тември, когато беше 
обявено, че е преплувал 
108.6 км. WOWSA посочи, 
че Цанков се е опитал да 
направи ново плуване, за 
да поправи репутацията 
си, след като се оказа, че 
румънецът Богдан Зурба-
гиу е преплувал по-дълга 
дистанция през 2021 г.

„Зад атаката срещу мен 
стоят българи. Винаги 
когато човек постига 

успехи, има недоброжела-
тели”, коментира Цанков 
в студиото на „Здравей, 
България“. 

Той обясни, че тежките 
условия в Дунав при вто-
рото му плуване на 19 
септември са били на 
ръба на възможностите 
му, а реката била с два 
метра по-висока от ни-
вото при първия му опит.

Цанков обясни също, че 
екипът му е предоставил 
всички необходими данни 
за първото му плуване, но 
организацията WOWSA е 
получила съобщения с 
обвинения към него още 
преди ратификацията на 
плуването. Той обаче 
остава категоричен: 

„Исках и направих ре-
корда за България. Всички 
положени усилия си заслу-
жаваха“.

Асоциацията 
за световни 

рекорди (OWR) 
официално при-
зна плуването 

в Дунав за 
рекорд, но само 
няколко дни по-

късно анулира 
постиже- 

нието на бур-
газлията

ФОТО: FACEBOOK

Пет тима в сблъсък за „Купата на пиратите“

Домакин и организатор на турнира е клуб „Бургаски пирати“, 
чиято цел е да популяризира американския футбол в региона и 
да вдъхнови младите да се запалят по този спорт

ФОТО: ОБЩИНА БУРГАС

Сериозни противоречия продължават да съпътстват Цанко Цанков
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На основание чл. 44, ал.2 от Закона за местното 
самоуправление и местната администрация, чл. 14, 
ал.7 от Закона за общинската собственост, чл. 19, 
ал.1 и чл. 86, ал.1 от Наредба №1 за реда за при-
добиване, управление и разпореждане с общинско 
имущество и в изпълнение на Решение №163/25.04.2024 
г. и Решение №278/29.08.2024 г. на Общински съвет 
- Поморие

Е ОТКРИТА ПРОЦЕДУРА ПО ПРОВЕЖДАНЕ  
НА ПУБЛИЧЕН ТЪРГ

с явно наддаване по реда на глава седма от 
Наредба №1 за реда за придобиване, управление и 
разпореждане с общинско имущество за отдаване 
под наем на обекти - общинска собственост, за срок 
от 5 (пет) години, при цени, съгласно Тарифа за 
базисните цени за отдаване под наем на общински 
обекти със стопанско и административно предназ-
начение, както следва:

I. Предмет:
1. Помещение за лекарски кабинет с площ 14,40 

кв. м (четиринадесет цяло и четиридесет стотни 
квадратни метра), находящо се на втори етаж на 
сграда с идентификатор 57491.501.687.1 (пет, седем, 
четири, девет, едно, точка, пет, нула, едно, точка, 
шест, осем, седем, точка, едно) по Кадастралната 
карта и кадастралните регистри на гр. Поморие, 
одобрени със заповед №РД-18-36/29.04.2009г. на 
изпълнителен директор на АГКК, актувана с Акт за 
публична общинска собственост (АПОС) №6135/09.05.2017г. 
при граници на помещението: от запад кабинет по 
кожни болести, от север външен зид, от юг коридор, 

от изток кабинет по нервни болести с начална 
тръжна цена 74,88 лв. на месец, без вкл. ДДС.

2. Помещение за лекарски кабинет с площ 14,40 
кв. м (четиринадесет цяло и четиридесет стотни 
квадратни метра), находящо се на втори етаж на 
сграда с идентификатор 57491.501.687.1 (пет, седем, 
четири, девет, едно, точка, пет, нула, едно, точка, 
шест, осем, седем, точка, едно) по Кадастралната 
карта и кадастралните регистри на гр. Поморие, 
одобрени със заповед №РД-18-36/29.04.2009г. на 
изпълнителен директор на АГКК, актувана с Акт за 
публична общинска собственост (АПОС) №6135/09.05.2017г. 
при граници на помещението: от запад кабинет по 
нервни болести, от север коридор, от юг външен 
зид, от изток помещение за лаборатория с начална 
тръжна цена 74,88 лв. на месец, без вкл. ДДС.

3. Помещение за лаборатория с площ от 52.53 
кв. м (петдесет и две цяло и петдесет и три стотни 
квадратни метра) на втори етаж на сграда с иден-
тификатор 57491.501.687.1 (пет, седем, четири, 
девет, едно, точка, пет, нула, едно, точка, шест, 
осем, седем, точка, едно) по КККР на гр. Поморие, 
одобрени със заповед №РД-18-36/29.04.2009г. на 
изпълнителен директор на АГКК, актувана с АПОС 
№6135/09.05.2017г. при граници на помещението: 
от север – външен зид, от юг – коридор, от изток 
– санитарно помещение, от запад – лекарски каби-
нет с начална тръжна цена 273,16 лв. на месец, без 

вкл. ДДС.
Стъпката на наддаване е в размер на 10% от 

началната тръжна цена, без ДДС.
Депозитът за участие в процедурата е 10% от 

годишната наемна цена, без вкл. ДДС.
II. Банкова сметка за внасяне на депозити: 

IBAN:BG02UNCR70003317000103; BIC: UNCRBGSF, 
“УНИКРЕДИТ БУЛБАНК” АД, филиал Поморие.

III. Утвърждавам тръжна документация, която 
се получава в центъра за административно обслуж-
ване на Община Поморие, гише №3 срещу предста-
вена квитанция за закупена тръжна документация от 
касата на Община Поморие, до 16.00 ч. в размер на 
20,00лв. /без вкл. ДДС/, или 24,00лв с вкл. ДДС в 
срок до 04.11.2024г. /11.11.2024г. за втората дата 
на търга/.

IV. Определям: Дата за провеждане на търга – 
05.11.2024г. от 10.00 ч. в залата на Община Помо-
рие. Срок за подаване на документи за участие в 
търга до 17.00ч. на 04.11.2024г., в центъра за ад-
министративно обслужване на Община Поморие, 
гише №3.

Когато до участие в търга е допуснат само един 
кандидат, той се обявява за спечелил търга, при 
условие, че е потвърдил началната тръжна цена, 
увеличена с една стъпка.

V. Право на участие: за да бъдат легитимни 
участниците в публичния търг трябва да са юриди-

чески лица, вписани в Търговския регистър или 
физически лица, вписани в Регистър Булстат, като 
представят на комисията: 

– заявление за участие в търга, подадено в де-
ловодството на Община Поморие; 

– документ за платен депозит; 
– документ за закупена тръжна документация; 
– копие от нотариално заверено пълномощно, 

когато лицето участва чрез пълномощник /оригина-
ла се представя в деня на търга, заедно с лична 
карта на упълномощеното лице/.

– декларация от участника за оглед на обекта
– декларация за съгласие с проекта на договора
– декларация за обработка и съхранение на 

личните данни
VI. Оглед на имотите да се извършва всеки 

работен ден в срок до 15:00 часа на 01.11.2024г, 
след закупуване на тръжна документация и предва-
рителна заявка в отдел ОСТ.

При неспечелен търг, участниците подават заяв-
ление до кмета на общината в центъра за админи-
стративно обслужване на Община Поморие, гише 
№1, в което посочват банкова сметка за възстано-
вяване на внесения депозит. 

При неявяване на кандидати за търга, същият ще 
се проведе на 12.11.2024г. от 10:00ч. на същото 
място при същите условия. Документите за втора 
дата на търга ще се приемат до 17:00 ч. на 11.11.2024г. 
в центъра за административно обслужване на Об-
щина Поморие, гише №3. 

ОТ АДМИНИСТРАЦИЯТА
За справки отдел „Общинска собственост и 

транспорт“ Община Поморие, тел: 0596 2 58 45; 
0596 2 63 27

На 04.10.2024 г. “Зелената 
къща“ в гр. Средец се про-
веде стартираща прескон-
ференция по проект„Дом 
за стари хора-ново стро-
ителство и реконструкция 
на съществуващи сгради 
в УПИ III, кв.17 по плана на 
гр. Средец“. Проектът се 
реализира в рамките на 
Инвестиция „Модернизи-
ране на дългосрочната 
грижа“ към Национален план 
за възстановяване и устой-
чивост, Процедура  BG-
RRP-11.010 „Извършване на 
строителни дейности и 
доставка на оборудване и 
обзавеждане с оглед рефор-
миране на съществуващите 

домове за стари хора“.
Община Средец е конкре-

тен краен получател по 
проекта.

Проектът е първия, 
който община Средец из-
пълнява по Национален план 
за възстановяване и устой-
чивост. Инвестицията е 
на стойност 3  233 249,56 
лева , от които 2 704 041,30 
лева от Механизма за въз-
становяване и устойчивост 
и 529 208,26 лева данък 
върху добавената стойност, 
като не е необходим собст-
вен принос.

Продължителността на 
проекта е до 31.12.2025 г.

По време на пресконфе-

ренцията бяха представе-
ни целите дейностите и 
очакваните резултати от 
изпълнението им, а именно:

– строителство на нова 
сграда – Дом за стари хора 
за общо 29 бр. потребите-
ли, с цел предоставяне на 
необходимите жилищни 
апартаменти, санитарни 
възли и функционални по-
мещения, които да отго-
ворят на нуждите на по-
требителите за независим 
живот и насърчаване на 
тяхната самостоятелност.

– преустройство и рекон-
струкция на съществуваща-
та жилищна група за посто-
янно обитаване, която да 

отговаря на изискванията 
за общо 16 бр. настанени 
потребители самостоятел-
но или по двойки.

Предвидено е обзавежда-
не и оборудване, което ще 
осигури безопасна и сигурна 
среда за възрастни хора в 
надтрудоспособна възраст 
и домашен уют и комфорт 
на потребителите. 

– изграждане на фото-
волтаична електроцентра-
ла за собствено потребле-

ние.
На събитието присъст-

ваха Кметът на община 
инж. Иван Кичев, зам.– кмет 
Йона Чобанова и Секретар 
на община Средец г-жа 
Ирина Тодорова.

Кметът поздрави екипа 
за управление на проекта 
и пожела успешна и пол-
зотворна работа, за да 
може в края на 2025 г. въз-
растните хора, потреби-
тели на ДСХ, да заживеят 

в един нов съвременен дом, 
който да удовлетворява 
желанията за пълноценен 
живот на всеки от тях.

Заместник кмет на об-
щина Средец Йона Чобано-
ва, уведоми присъстващите, 
че в момента се подготвя 
етаж от сградата на об-
щежитието в града , за да 
стане възможно премест-
ването на потребителите 
за периода на извършване 
на строителните дейности. 

ПРЕСКОНФЕРЕНЦИЯ

по проект BG-RRP-11.010-0037 „ДОМ ЗА СТАРИ ХОРА – НОВО СТРОИТЕЛСТВО 
И РЕКОНСТРУКЦИЯ НА СЪЩЕСТВУВАЩИ СГРАДИ В УПИ III, КВ.17 ПО ПЛАНА 

НА ГР. СРЕДЕЦ“

О Б Я В Л Е Н И Е

„Университетска многопрофилна болница за актив-
но лечение – Бургас” АД – град Бургас, 8000 Бургас, 
бул.”Стефан Стамболов” 73, тел. 056/810547, на осно-
вание чл.89 и следващите от Кодекса на труда, във 
връзка с чл.17, ал.3 от Наредба № 1/22.01.2015 година 
за придобиване на специалност в системата на здраве-
опазването, ОБЯВЯВА конкурс за заемане по реда на 
чл.11, ал.1, т.1 от Наредба    № 1 от 22.01.2015 г. на 
МЗ на  следните длъжности в „Университетска многоп-
рофилна болница за активно лечение – Бургас“ АД:

• „Лекар, специализант по хирургия“ в Първо отде-
ление по хирургия – 1 място;

• „Лекар, специализант по хирургия“ във Второ 
отделение по хирургия – 1 място;

• „Лекар, специализант по нервни болести“ в Отде-
ление по нервни болести – 2 места;

• „Лекар, специализант по нефрология“ в Отделение 
по нефрология – 1 място;

•  „Лекар, специализант по инфекциозни болести“ 
в Отделение по инфекциозни болести – 1 място;

•  „Лекар, специализант по АГ“ в Отделение по ги-
некология – 1 място;

• „Лекар, специализант по неврохирургия“ в Отде-
ление по неврохирургия – 1 място;

• „Лекар, специализант по урология“ в Клиника по 
урология – 2 места;

• „Лекар, специализант по образна диагностика“ в 
Отделение по образна диагностика – 2 места;

• „Лекар, специализант по клинична лаборатория“ 
в Клинична лаборатория – 1 място;

• „Лекар, специализант по АИЛ“ в Отделение по 
анестезиология и интензивно лечение – 1 място;

• „Лекар, специализант по педиатрия“ в Първо от-
деление по педиатрия – 1 място;

• „Лекар, специализант по неонатология“ в Отделе-
ние по неонатология – 1 място;

• „Лекар, специализант по очни болести“ в Отделе-
ние по очни болести – 1 място;

• „Лекар, специализант по съдова хирургия“ в 
Клиника по съдова хирургия – 1 място.

ИЗИКВАНИЯ ЗА ЗАЕМАНЕ НА ДЛЪЖНОСТТА:
1. Да притежава образователно – квалифика-

ционна степен „магистър” по специалност „Медици-
на“;

2. Да членува в БЛС;
3. Да не е лишено от правото да упражнява 

професията.
4. Да притежава удостоверение за владеене на 

български език и професионална терминология на 
български език, издадено по реда на Наредбата по 
чл.186, ал.3, т.1 от Закона за здравето в случаите 
по чл.19, ал.1 и 2 от Наредба № 1/22.01.2015 г.

НАЧИН НА ПРОВЕЖДАНЕ НА КОНКУРСА: първи 
етап – проверка за съответствие на подадените до-
кументи с изискванията на „УМБАЛ – Бургас“ АД и 
втори етап – оценка на кандидата от определена за 
целта комисия, чрез провеждане на устен изпит по 
предварително изготвен конспект и проверка на  
познанията в областта на конкретната специалност.

НЕОБХОДИМИ ДОКУМЕНТИ ЗА УЧАСТИЕ В 
КОНКУРСА:

1. Заявление за участие в конкурса по образец;

2. Автобиография;
3. Копие от диплома за завършено висше  обра-

зование ОКС „магистър“ по специалност „Медицина“ 
и приложението към нея или академична справка – 
заверено от кандидата;

4. Копие на удостоверение за владеене на бъл-
гарски език и професионална терминология на 
български език, издадено по реда на Наредбата по 
чл.186, ал.3, т.1 от Закона за здравето в случаите 
по чл.19, ал.1 и 2 от Наредба № 1/22.01.2015 г. – 
заверено от кандидата;

5. Копие от документи, удостоверяващи профе-
сионална квалификация, компютърна грамотност, 
ползване на чужди езици – ако има такива – заве-
рени от кандидата;

6. Копие от удостоверение за актуално членство 
в БЛС – заверено от кандидата;

7. Мотивационно писмо.

НАЧИН НА БАЛООБРАЗУВАНЕ И КЛАСИРАНЕ НА 
КАНДИДАТИТЕ:

     Заемането на длъжността се извършва след 
провеждане на конкурс по реда на Кодекса на труда.

     Назначена от Изпълнителния директор комисия 
провежда  конкурса по документи и устен изпит:

    1.   Комисията разглежда и взема предвид 
средният успех от следването, средният успех от 
положените държавни изпити и оценките от учебни-
те дисциплини, съответстващи, включващи или 

най-близки до специалността, за която се кандидат-
ства, като оформя средна оценка (А)

      2. Комисията провежда устен изпит с канди-
дата по предварително изготвен конспект по съот-
ветната специалност за проверка на познанията му  
по специалността, за която кандидатства с оценка 
от 2 до 6, като оформя средна оценка от оценките 
дадени от членовете на комисията (В)

     Комисията класира само успешно издържали-
те конкурса. Издържали конкурса се считат канди-
датите, получили  средна оценка най-малко 4,50  на 
устен изпит.

 Балът за крайното класиране на кандидатите се 
сформира по следната формула: А+2*B.

 Трудовото правоотношение възниква с кандида-
та, който е получил най-висок бал и е класиран на 
първо място.

ПРЕДИ  подаване на документите кандидатите 
имат право да получат от Отдел „Човешки ресурси, 
СДО и научна дейност“ на „УМБАЛ – Бургас“ АД  
писмената длъжностна характеристика за длъжност-
та, за която кандидатстват, което те удостоверяват 
с подпис и дата, положени на бланката.

ДОКУМЕНТИТЕ за участие в конкурса се подават 
в Деловодството на „УМБАЛ – Бургас” АД в едноме-
сечен срок, считано от деня, следващ датата на 
публикуване на обявата. Ако срокът изтича в нера-
ботен ден, за последен ден на срока се счита пър-
вият работен ден след изтичането му.

С доброволното предоставяне на документите и 
лична информация от кандидатите се счита, че дават 
изричното си съгласие личните им данни да се съх-
раняват, обработват и използват за целите на под-
бора за заемане на съответната  длъжност.

Справки: тел.056/810595, Отдел „Човешки 
ресурс, СДО и научна дейност”

Този документ е създаден по проект № BG-RRP-11.010-0037 „Дом за стари хора-ново строителство и реконструкция на съществуващи сгради в УПИ III, кв.17 по плана на гр. Средец“, 
с финансовата подкрепа на  Европейски съюз, със средства от Механизма за възстановяване и устойчивост. Цялата отговорност за съдържанието на документа се носи от Община 
Средец и при никакви обстоятелства не може да се приема, че този документ отразява официалното становище на Европейския съюз и „Структурата за наблюдение и докладване“.



ВЕСЕЛА ГОРАНОВА

Цветана Манева – кра-
лицата на българското 

кино и театър, получи 
бургаската пластика  

„Компас“. Тя е изра-
ботена от Радо-

стин Дамасков 
и бе връчена в 

знак на ува-
жение и лю-

б о в  о т 

кмета Димитър Николов. 
Пластиката е дарена от 
Община Бургас. Отбелязва-
нето на 80-годишнината на 
Цветана Манева бе гвозде-
ят в програмата на седмото 
издание на „Порт Прим Арт 
Фест“. Достолепна осанка, 
с пронизващ поглед, със 
стоманена загатваща ус-
мивка. Почитатели на 
нейния талант изгледаха 
документалния филм „Цве-
тана Манева: През времето“ 
на журналиста Георги Тошев. 
Това бе премиера на филма.

В 28 минути зрителят 
разбира всичко за 
актрисата, с нея 

води диалози журна-
листът и писател Ге-

орги Тошев. Провокира я да 
се разголи, да говори за себе 
си. „Много хубав живот съм 
имала, много щастие съм 
имала“, заявява тя в доку-
менталната лента. От 
нея става ясно, че възпи-

танието ѝ е причина да 
постига всичко. Много ме 
научиха и много ме обичаха“, 
така говори тя за родите-

лите си, а зад успеха ѝ сто-
ят много мотиватори. 

Казва, че най-прецизна е 
в театъра, дължи най-мно-
го на режисьора Любен Гройс. 
„Той ме направи актриса и 
ме научи да мисля. Даде ми 
най-хубавите женски роли“, 
казва още голямата актри-
са. Непрекъснато си повта-
ря неговите думи, че „дар-
бата е даденост, а талантът 
е работа“, признава, че е 
била лакома за работа.

Голяма част от изповед-
та във филма може да се 
прочете и в книгата „Тя, 
Цветана Манева“, която е 
съавторство между нея, 
Георги Тошев и драматурга 
Яна Борисова.

След прожекцията, опаш-
ката за автографи не стих-
на дълго време. „Не можех 
да си представя, че ще до-
живея до толкова години“, 
каза пред почитатели, до-
като разписваше книгата 
актрисата. 

Премиерата в Бургас бе 
по повод нейната 80-годиш-
нина.
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Цветана Манева получи 
„Компаса на Бургас“ 

ВЕСЕЛА ГОРАНОВА

Папи Ханс промотира 
новия си сингъл, озаглавен 
„Песен за нея“. Видеоклипът 
вече е наличен в онлайн 
канала Papi Hans. Още в 
навечерието на премиера-
та артистът призна, че 
това е песен, която обича 
адски много, защото има 
автобиографичен момент.

Клипът е сниман на 
остров Света Анастасия 
това лято, докато Папи 
изнесе там концерт през 
август.

Китари, фламенко, сме-
сица от стилове, силно 
емоционално-носталгично, 
такава е песента, която 
наистина има заявка за 
тотален хит и вече наби-
ра скорост в музикалните 
канали. Само за няколко 
часа има хиляди гледания. 
А младият и атрактивен 
творец написа 

„Не съм очаквал такива 
отзиви. Наистина. От 
вчера не успявам да смогна 
да изчета всички комен-
тари, но съм дълбоко 
трогнат. Понякога най-
простичките неща ни 
говорят на най-дълбоко 
ниво. Като една малка 
история за раздяла. За 
момиче с труден характер. 
За момче, което помни. 

Тази история беше 

лично моя, сега е ваша. 
Благодаря ви и приятно 
слушане“.

Вече е обявена датата 
на концерта му „Цвето-
вете на тъгата“, който 
ще е в края на март в 
„Арена София“.

Само за ден феновете 
изкупиха една четвърт 
от билетите, а самият 
той не скри изненадата 
си.

Отминалото лято бе 
изключително интензив-
но за Папи Ханс, който 
наред с многобройните 
сценични изяви успя да 
финализира и нов албум, а 
в началото на есента дори 
намери време да си вземе 
кратка почивка преди 
старта на новия сезон.

„Завърших албума. Скъ-
сах се от пеене лятото. 
Готвя сто изненади. Кол-
кото и да съм свикнал да 
съм си най-големия враг 
– този път наистина мо-
га смело да кажа – време е 
да си отпочина. Прегръщам 
ви, обичам ви и нямам 
търпение да ви изненадам 
приятно. А дотогава, ще 
ме не-откриете на ката-
маран, някъде (където и 
аз не знам къде е, но не е 
откриваемо). До скоро“ – не 
скри удовлетворението 
си актуалният изпълни-
тел.

Папи Ханс пусна новата си 
песен, клипът – сниман на 
остров Света Анастасия

Изповед. „Много хубав живот съм имала, много щастие съм имала“, 
каза Кралицата на българското кино и театър пред публиката

„Истинско удоволствие 
е да се докоснеш до Цвета-
на Манева! 

Интелект, талант, 
аристократизъм, жен-
ственост – магнетична 
личност! За мен е незабра-
вимо събитие да я посрещ-
на в Бургас. 

Днес случаят е още по-
специален и емоционален. 

Отбелязваме нейната 
80-годишнина с книгата 
на Георги Тошев и Яна Бо-
рисова „Тя, Цветана Ма-
нева“. 

Пожелавам ѝ здраве, още 
хубави роли и винаги добре 
дошла в Бургас!“, написа 
Димитър Николов, който 
пристигна за прожекция-
та на филма.

Местната власт за нея

Папи Ханс
ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ

ВЕСЕЛА ГОРАНОВА

Кандидат за общински 
съветник от опозицион-
ната партия в Бургас 
„Средна европейска класа“ 
даде заявка за голямата 
награда в риалитито „Биг 
Брадър“. Той е Виктор 
Ангелов и е известен фит-
нес модел, от визитката 
му стана ясно, че е печелил 
редица конкурси и спорт-
ни събития, въпреки че е 
с визия на бургаска батка, 
сам заяви, че е поет и ще 
издава първата си стихо-

сбирка.
„Бил съм фитнес тре-

ньор, само балерина не съм 
бил“, заяви той. Определя 
се като бургаска батка, 
иначе е на 22 години.

„За него идеалната жена 
е спортна натура и амби-
циозна“, казва още той.

От вчера обаче преда-
ването, което стартира, 
се приема твърде проти-
воречиво, а в социалните 
мрежи аудиторията го 
критикува. Всъщност, 
авторите му целят точ-
но това с подбора на учас-
тници.

Фитнес модел и кандидат за общински 
съветник от Бургас влезе в Big Brother

Виктор 
Ангелов
ФОТО: НОВА ТВ

Цветана 
Манева
ФОТО: ПОРТ 
ПРИМ ФЕСТ

Кадър от клипа, сниман на бургаския остров
ФОТО: Ю-ТУБ/ПАПИ ХАНС

Димитър Николов посрещна актрисата с цветя
ФОТО: ПОРТ ПРИМ ФЕСТ
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